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El Ministeri de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana ha adjudicat la redacció del projecte de traçat i 
construcció per ampliar el tram de l’autopista AP-7 amb un tercer carril, entre l’enllaç amb l’autovia A-7 

a l’Hospitalet de l’Infant a l’enllaç amb Amposta de l’AP-7. P3

                  P14

Excavacions a Amposta en un 
poblat ibèric poden explicar 

com era el delta fa 2.300 anys
Les troballes de l’última campanya de 
la URV a l’Antic certifiquen una fase 

d’influència púnica i una posterior romana.

        P9     P14

Al Principat els estralls es van concentrar 
al Montsià i a les localitats d’Alcanar, 

Ulldecona i Santa Bàrbara. 

La flixanca, exdiputada
al Congrés, relleva en el càrrec a 

Josep Maria Sáez.  

 Declaració de zona 
catastròfica per als municipis 

afectats per la gota freda

Norma Pujol, 
nova directora

de l’IDECE
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EDITORIAL Respecte per un Congrés plurilingüe

Inici de la campanya de vacunació de la grip
i COVID-19 a les Terres de l'Ebre

La vacunació té com a objec-
tiu protegir i immunitzar al 
màxim la ciutadania davant 
els virus respiratoris, sobre-
tot aquella població més vul-
nerable.
La voluntat de salut és protegir 
i immunitzar la ciutadania da·
vant els virus respiratoris que 
augmenten a la tardor i l’hivern, 
per evitar l’increment de pato·
logies immunoprevenibles.
A les Terres de l’Ebre hi ha un 
total de 18 residències per a 
persones grans, i hi ha previst 
fer més de 1700 atencions do·
miciliàries per vacunar les per·
sones que ho precisin i els seus 
cuidadors. Aquesta primera 
fase de vacunació s’allargarà 
unes 3 setmanes.
Pel que fa a la resta dels col·
lectius està previst que a partir 
del 16 d’octubre la vacunació 
es posi en marxa. S’adreça·
rà a les persones de 60 anys i 
més, les persones amb proble·
mes de salut crònics, obesitat 

i altres malalties, les dones em·
barassades, les persones amb 
immunosupressió, els professi·
onals sanitaris i sociosanitaris i 
altres serveis essencials. També 
es recomana la vacunació anti·
gripal per al col·lectiu de perso·

nes fumadores.
La població que viu a residèn·
cies de persones grans o altres 
institucions, així com la població 
que requereix atenció a domi·
cili, rebrà l’administració de les 
vacunes en el centre residencial 

o al seu domicili, i seran els 
professionals sanitaris els qui 
s’hi desplaçaran per posar·les. 
Per a la resta de població, les 
vacunes s’administren als CAP, 
sempre amb cita prèvia. Per tal 
de demanar la cita s’ha de sol·
licitar a través de La Meva Salut, 
al web https://citasalut.gencat.
cat/ o bé directament al CAP. A 
més a més, s’habilitarà un punt 
de vacunació poblacional al 
CAP el Temple de Tortosa.
Aquest any s’inicia la vacunació 
antigripal a la població infantil 
sana de 6 mesos a 59 mesos 
amb una única dosi injectable. 
Aquest grup d’edat és un dels 
que més pateix la infecció i 
també pot presentar compli·
cacions greus a causa d’ella.
Cal recordar que a finals de 
juliol, Salut va presentar l’am·
pliació del calendari de va·
cunes sistemàtiques de Cat 
l’ampliació del calendari de 
vacunacions sistemàtiques de 
Catalunya que, entre altres no·
vetats, destacava la vacunació 
antigripal per als infants de 6 a 
59 mesos d’edat i la introduc·
ció de la immunització contra 
la bronquiolitis per als nadons, 
que ara també s’inicia.

Com ha passat en altres 
ocasions anteriors, hi 

ha qui de la llengua en fa un 
problema. No ho hauria de 
ser, perquè és natural que 
els parlants parlin el que 
vulguin, i quan la parla es 
veu menystinguda, també és 
lògic que els parlants vulguin 
defensar-la.
En el BOE n. 229, de 25 de se·
tembre s’ha publicat la “Reforma 
del Reglament del Congrés dels 
Diputats” que a hores d’ara ja està 
en vigor. En virtut d’aquesta re·
forma el Congrés dels Diputats 
incorpora l’ús de les llengües ofi·
cials de les diverses comunitats 
autònomes tant en els Plens com 
en les Comissions, i a la Dipu·
tació Permanent de la Cambra 
Baixa. També es pot utilitzar el 
català, el basc, el gallec i l’aranès 
en els escrits que es presenten 
i que formen part de les trami·
tacions habituals de la Cambra. 
L’objectiu d’aquesta modificació 
és la d’avançar cap a la pluralitat 
lingüística, entesa com una ri·
quesa territorial que cal protegir 
i fomentar.
Aconseguir aquesta fita, llarga·
ment reclamada per distints par·
tits catalans, gallecs i bascos, ha 
anat molt just, perquè els grups 

de la dreta (PP, Vox i UPN) s’han 
posicionat radicalment en con·
tra, tot i saber que els seus 170 
vots eren insuficients davant els 
180 que han provocat l’aprovació 
del reglament. Ja hi ha qui s’ha 
afanyat a titllar aquesta iniciativa 
d’“apartheid lingüístic”, fomen·
tant la idea d’un retrocés del cas·
tellà i d’una imposició de les llen·
gües cooficials d’una forma tan 
extrema que fins i tot “impedeix 
que els pares puguin educar els 
seus fills en espanyol”. En fi...
La llengua sol estar a l’ull de l’hu·
racà, els catalans ho sabem bé. 
Però com a cooficial, mereix la 
consideració que des de fa anys 
i panys s’ha reclamat al Congrés 
dels Diputats, institució en la qual 
el castellà ha sigut predominant, 
fins al punt que des de la pre·
sidència s’ha fet callar a aquell 

diputat o diputada que en algun 
moment hagi emès alguna frase 
en català.
Aquesta qüestió ha generat la 
necessitat d’introduir al Congrés 
un servei de traducció simultània 
perquè tothom pugui seguir amb 
normalitat les sessions de treball 
de la Cambra, fet que demostra 
que a l’hora de la veritat, només 
era un tema de voluntat políti·
ca, de voler avançar i de mostrar 
respecte entre adversaris polítics 
que tard o d’hora han d’arribar 
a acords crucials i estratègics 
per donar solució a les serioses 
qüestions de futur que al Con·
grés es plantegen.
L’escenari actual és inèdit i molt 
interessant, i evidencia que les 
persones que pensen que la ri·
quesa d’un país rau només en 
el seu Tresor Públic i en que les 

fiances donin un resultat positiu 
amb un endeutament el més re·
duït possible, s’equivoquen. No, 
la riquesa d’un país també està en 
el seu patrimoni immaterial i les 
llengües en són una bona mos·
tra. Els distints episodis històrics 
hi estan reflectits i també l’evo·
lució d’una societat que té en 
els seus parlants els prescriptors 
més efectius. Les llengües coofi·
cials són, també, una mostra de 
riquesa i un dret inqüestionable 
d’aquelles persones que decidei·
xen fer·ne ús. Perquè si els inter·
vinents en un acte comunicatiu 
volen entendre’s trobaran la ma·
nera de fer·ho.
A Catalunya no se li nega a nin·
gú el dret a parlar en català, en 
castellà o en qualsevol altra que 
sigui el seu vehicle comunicatiu. 
Les restriccions en aquest aspec·
te només aporten misèria cultu·
ral i els qui en altres èpoques ja 
han passat per aquest tràngol, 
ho saben prou bé. Potser aques·
ta també sigui la porta oberta a 
una major participació política 
que faci que les persones se sen·
tin més properes i connectades 
amb els seus representants quan 
aquests parlen la seva llengua. I 
aquest és un aspecte que també 
cal tenir·lo en compte.
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L’empresa barcelonina 
Meta Engineering 
 EPTISA guanya el 
concurs amb una 

oferta de 2,8 MEUR

FESTICAM:   
10 ANYS 
El Festival Internacional de 
Teatre i Circ d’Amposta, més 
conegut com a FesticAM, 
es prepara per a la seva 
edició més especial, del 2 al 
8 d’octubre. La capital del 
Montsià es tornarà a convertir 
en l’epicentre de les arts de 
carrer en aquesta desena 
edició, on s’han programat 18 
propostes, entre les quals n’hi 
ha cinc d'internacionals, en di-
ferents espais de la ciutat. La 
regidora de Cultura i Memòria 
Històrica, Inés Martí, reblava 
que “estem molt orgullosos 
de poder celebrar 10 edicions 
del FesticAM, un festival que 
no només fa créixer el nom 
d’Amposta com a ciutat de 
referència, sinó que apropa 
el teatre i el circ a totes les 
persones”. L’entrada a tots els 
espectacles i tallers és gratuï-
ta. Només s’haurà de reservar 
entrada per als espectacles en 
espais d’aforament limitat. 

AMPOSTA
Adjudicada la redacció de projecte del tercer carril 

de l’AP-7 entre l’Hospitalet de l’Infant i Amposta
El Ministeri de Transports, Mo·
bilitat i Agenda Urbana ha ad·
judicat la redacció del projec·
te de traçat i construcció per 
ampliar el tram de l’autopista 
AP·7 amb un tercer carril, en·
tre l’enllaç amb l’autovia A·7 
a l’Hospitalet de l’Infant (Baix 
Camp) a l’enllaç amb Amposta 
de l’AP·7. Fins a vuit propos·
tes van concursar en la licita·
ció, que ha guanyat l’empresa 
Meta Engineering·EPTISA Ser·
veis d’Enginyeria, de Barcelo·
na. El valor de l’oferta selec·
cionada és de 2.808.008,25 
euros.
Fa unes setmanes el Minis·
teri de Transports, Mobilitat i 
Agenda Urbana (Mitma) va for·
malitzar per 3,4 milions d’eu·
ros (IVA inclòs) el contracte 
de redacció del projecte per 
a l’ampliació a tercer carril de 
38,3 km de l’AP·7 al seu pas 

per la província de Tarragona, 
entre la nova connexió amb 
l’autovia A·7 a L’Hospitalet 
de l’Infant–Enllaç d’Amposta. 
L’import estimat de les obres 
és de 162 milions d’euros (IVA 
inclòs).
És una obra desitjada i de 
gran rellevància. Aquest pro·

jecte s’inclou dins del pro·
grama d’actuacions per a 
millorar l’autopista AP·7, amb 
les quals es busca millorar la 
funcionalitat, l’accessibilitat, 
la capil·laritat i la seguretat de 
l’autopista davant l’increment 
dels trànsits després de l’alli·
berament dels peatges.

Al Consell de Direcció, esta 
setmana, el delegat del Govern 
Albert Salvadó va reclamar que 
s’aparti del “debat polític” el 
nou hospital, o les futures im·
plantacions industrials. Men·
trestant, les acusacions conti·
nuen. Meritxell Roigé, portaveu 
de Junts per Tortosa, ha dit 
que “l’alcalde i el delegat del 
Govern han de deixar de posar 
excuses i treballar pel nou hos·
pital”. Esta setmana, a més, l’al·
calde de l’Aldea, Xavier Royo, 
ha tornat a posar sobre la taula 
la possibilitat que el nou hos·
pital es construeixi a l’Aldea. 
Royo s’ha mostrat “sorprès” 
perquè ara sorgeixi el debat 
sobre la inundabilitat dels ter·
renys del nou hospital “quan 
des de l’Aldea ho portem dient 
des d’abril del 2022”. Si hi ha 
problemes d’inundabilitat als 
terrenys adquirits per l’Ajunta·
ment de Tortosa, i hi ha perill 
que el nou hospital no s’acabi 
fent, Royo ha proposat la pos·
sibilitat que l’hospital es faci a 
l’Aldea, fent valdre “els avantat·
ges que suposaria”.

Salvadó reclama 
que s’aparti del 

“debat polític” el 
nou hospital 

El Consell de Direcció del 
Govern a les Terres de l’Ebre 
es proposa completar i afer·
mar els grans projectes terri·
torials en “l’últim curs polític 
complet” de la legislatura, 
que s'inicien aquest mes de 
setembre. El mandat “no 
dona de sí” per engegar no·
ves propostes que “puguin 
ser una realitat a curt termi·
ni”, i els directors territorials 
es comprometen a “acabar o 
acabar de madurar” projec·
tes com l’Estratègia Delta, la 
millora de la carretera C·12, 
l’ampliació de l’Hospital de 
Tortosa i el futur nou hospital 
ebrenc, o l’atracció d’indús·
tria amb l’incentiu dels Fons 
de Transició Nuclear. El dele·
gat del Govern, Albert Salva·
dó (a la imatge), ha aprofitat 
per demanar un treball co·
ordinat i consensuat, apartat 
del debat polític.
Salvadó ha defensat que el 
Govern es pot sentir “molt sa·
tisfet” amb els projectes que 

El Govern es proposa afermar projectes estratègics de 
l’Ebre en aquest mandat, com la C-12, el Delta 

o els Fons Nuclears
té “sobre la taula” a les Terres 
de l’Ebre. Alguns els ha quali·
ficat “d’històrics”. En la reunió 
d’aquest dimarts, els directors 
dels Serveis Territorials s’han 
compromès a “apuntalar·los”, 
ja que “tenen compromesos 
uns quants centenars de milions 
d’euros”. S’ha de treballar per·
què “es consensuïn amb totes 
les forces polítiques i s’obrin a 
totes les parts interessades”.
Pel que fa al consens per als 
Fons Nuclears, ha reconegut 
que els darrers canvis en or·
ganismes com l’IDECE, que di·
rigirà la flixanca Norma Pujol, 
i el retorn del fins ara director 
d’aquest organisme, Josep 
Maria Sáez, a la gerència del 
Consell Comarcal de la Ribe·
ra d’Ebre, van en la línia de fer 
front als reptes que té la co·
marca en aquest sentit.
En referència a l’àmbit de la Sa·
lut, està previst que les obres de 
l’aparcament de l’Hospital Verge 
de la Cinta s’acabin a mitjans 
d'octubre i es puguin iniciar, 

llavors, els treballs d’amplia·
ció, mentre es treballa amb el 
nou hospital de referència de 
les Terres de l’Ebre. “Ens hem 
d’alinear tots per fer·lo possi·
ble”, ha ressaltat Salvadó, que 
ha detallat que el Departament
de Salut està avançant amb 
el Pla funcional. El delegat del 
Govern també ha volgut posar 
en valor la millora en les llistes 
d’espera i l’accessibilitat: “En els 
últims sis mesos hem fet 500 
intervencions quirúrgiques més 
que en el mateix període que 

l’any passat, i en indrets com la 
Terra Alta, el 95% de les visites 
s’atenen en menys de 48h des 
de la sol·licitud”.

“Hem de generar 
consens entre les 

forces polítiques del 
territori per afrontar 
els grans projectes 

previstos”
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JOAN PANISELLO 
REP LA INSÍGNIA 
I EL DIPLOMA 
D’ACADÈMIC
El ceramista Joan Panisello va 
rebre la insignia i el diploma 
d’Acadèmic per part de la 
Reial Acadèmia Catalana de les 
Belles Arts de Sant Jordi. Un 
reconeixement que se suma a 
la concessió, el 2021, de la Creu 
de Sant Jordi. Segons manifes-
tava, “són 50 anys treballant, 
gaudint, i innovant. Aquesta 
paraula, juntament amb 
l’experimentació, han estat 
clau perquè m’hagi passat tot 
el que m’ha passat”. De fet, es 
definia “provador per natura” 
i considerava “un èxit haver 
pogut gaudir tant i fer coses 
que hagin interessat tant a la 
gent”.  

MOCIÓ DE JUNTS 
PER  TORTOSA 
Junts per Tortosa ha presen-
tat la moció que “portem a 
debat al ple per rebutjar el 
desmantellament de serveis 
sanitaris a Tortosa. Salut ha 
anunciat que traslladarà els 
serveis de rehabilitació del 
CAP Baix Ebre i de l’Hospital 
Verge de la Cinta a Roquetes, 
que se sumaran als serveis de 
pediatria que es van ubicar 
allí ‘temporalment’ per la 
pandèmia. Com a capital 
de vegueria no ens podem 
permetre perdre més serveis 
sanitaris”. Meritxell Roigé, 
portaveu de Junts per Tortosa, 
ha manifestat que “ho vaig 
denunciar com alcaldessa als 
diferents consellers de Salut, 
ho vam reclamar amb una 
moció presentada per Junts al 
juny del 2020 que només va 
rebre el vot en contra d’ERC, i 
ho tornem a fer ara. Recordo a 
Salut que si té problemes d’es-
pai, l’Ajuntament va posar-los 
a disposició uns terrenys a 
Ferreries per ubicar un nou 
CAP, a petició de l’anterior 
gerent de la Regió Sanitària i 
actual primer tinent d’alcalde. 
L’alcalde Sr. Jordan torna a 
mentir i no defensa interessos 
de Tortosa quan diu que el pla 
funcional que porta serveis a 
Roquetes es va aprovar estant 
natros al Govern”.

 MÉS NOTÍCIES

tortosa

Més d’un centenar de recreadors participaran 
aquest cap de setmana al Setge de Tortosa, 1708
Tortosa tornarà a recrear el 
setge que va patir la ciutat el 
1708, l’enfrontament de les 
tropes austriacistes i borbòni·
ques en el context de la Guerra 
de Successió i que va culminar 
amb la capitulació de la ciutat. 
Una recreació històrica que 
tindrà lloc demà i diumenge i 
que comptarà amb la partici·
pació de més d’un centenar de 
recreadors de diferents com·
panyies. L’alcalde, Jordi Jor·
dan; la regidora de Turisme, 
Sònia Rupérez; representants 
dels Miquelets de Catalunya i 
de l’entitat Amics dels Castells, 
han presentat la programació i 
les principals novetats. “La re·
creació històrica del Setge de 
Tortosa és un reclam turístic 
que ens permet fer valdre la 
riquesa del conjunt fortificat i 
emmurallat de la ciutat, ja que 
tenim més de sis quilòmetres 
de muralla”, ha recordat Jor·
dan. El programa de recrea·

TURISME

ció començarà demà dissabte 
al matí amb la desfilada de les 
forces participants en la re·
creació històrica, en un recor·
regut que s’iniciarà a la plaça 
Mossèn Sol i acabarà a la plaça 
de l’Ajuntament.

A Cel Obert arriba a la 
desena edició

La recreació històrica de la Guerra de Successió 
inclourà escenificacions dels combats 

a la platja fluvial de  Ferreries 
i les Avançades de Sant Joan

La mostra que fusiona 
les arts vives amb la 
natura, la ciència i la 
tecnologia tindrà lloc 
del 13 al 15 d’octubre

La ballarina i coreògrafa Sol Picó, 
plat fort del festival 

Artèria Tortosa

Artèria Tortosa, el festival que 
fusiona les arts vives amb la na·
tura, la ciència i la tecnologia i 
que dirigeix el ballarí i coreògraf 
tortosí Roberto Olivan, tindrà 
lloc del 13 al 15 d’octubre. En 
aquesta tercera edició, el plat 
fort d’Artèria Tortosa serà la 
coreògrafa i ballarina Sol Picó, 
que portarà a l’Auditori Felip 
Pedrell l’espectacle ‘Titanas’, 
juntament amb les ballarines 
Anna Ventura ‘Natsuki’ i Char·
lotta Ófverholm. Esta setmana 
han presentat la programació 
del festival l’alcalde de Torto·
sa, Jordi Jordan; la regidora de 
Cultura, Mar Lleixà i el director 

del festival, Roberto Olivan. La 
programació d’Artèria Tortosa 
inclou un total de vuit espec·
tacles, xerrades, projeccions 
de vídeo, dansa, masterclass 
de dansa i teatre, sessions mu·
sicals amb discjòqueis i food·
trucks. Una programació que 
tindrà lloc en diferents escena·
ris de la ciutat.

El Festival d’Intervencions 
Efímeres A Cel Obert arriba 
enguany a la desena edició 
i se celebrarà entre el 6 i 8 
d’octubre. En aquesta edi·
ció es podran visitar un total 
de 23 espais, 21 dels quals al 
centre històric de la ciutat i 2 
a Jesús, uns espais que per·
metran fomentar l’interès de 
la ciutadania i visitants cap al 
patrimoni arquitectònic i cul·
tural de Tortosa. L’alcalde de 
Tortosa, Jordi Jordan; la re·

gidora de Cultura, Mar Lleixà, 
i la directora del festival, Cris·
tina Bestratén, van presentar 
el programa d’aquesta dese·
na edició d’A Cel Obert.

Del 6 a 8 d’octubre 
es podran visitar 

21 espais del centre 
històric de Tortosa i 2 

de Jesús
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300.000 euros es 
destinaran a 

ampliar les obres de 
restauració i compra 

de mobiliari de la 
Biblioteca Comarcal

Pel que fa al bloc de mocions, 
el ple va debatre quatre pro·
postes (dos de cada grup de 
l’oposició): tres van ser rebut·
jades i una va ser aprovada. 
Pel que fa a la proposta apro·
vada va ser la de Som Am·
posta per estudiar que en els 
magatzems d’ús particular el 
rebut de la brossa sigui el mí·
nim en els supòsits de tributa·
ció independent en l’IBI urbà, 
que va ser aprovada per tots 
els grups municipals. L’altra 
de les mocions de Som Am·
posta, de cessió a precari so·
bre solars buits a Amposta, no 
va tirar endavant després del 
suport de Som Amposta i JxA·
CM, i el vot en contra d’ERC·
EA. Quant a les mocions pre·
sentades per JxA·CM, cap 
va prosperar. La primera, per 
instar a la renovació urgent 
del paviment a diferents vies, 
va rebre el vot en contra tant 
de Som Amposta com d’ERC·
EA. I la d’instar a l’Ajuntament 
a agilitzar el procediment i el 
pagament de les dues ajudes 
econòmiques per als estudis 
superiors va rebre el suport de 
JxA·CM i Som Amposta, però 
el vot en contra dels mem·
bres de l’equip de govern.

MOCIONS

El ple aprova una modificació de pressupost 
de prop de 700.000 euros

El ple de setembre de l’Ajun·
tament d’Amposta va aprovar, 
amb els vots a favor d’ERC·EA, 
l’abstenció de Som Amposta i 
el vot en contra de Junts x Am·
posta, una modificació de pres·
supost de 700.000 euros, que 
va introduir·se a l’ordre del dia 
per urgència. Després de dema·
nar disculpes pel fet d’haver tirat 
endavant la proposta amb tant 
poc marge d’antelació i haver 
facilitat la informació amb poc 
temps, un fet que els grups de 
l’oposició van destacar en l’ar·
gumentari del seu sentit del seu 

vot, l’alcalde d’Amposta, Adam 
Tomàs, va detallar que una part 
important d’aquesta modifica·
ció, més de 237.000 euros, s’ha 
de destinar per fer front a l’in·
crement d’interessos dels prés·
tecs.  “En el moment de fer el 
pressupost, s’havien tingut en 
compte uns interessos de l’1,5% 
i han pujat”, destacava. L’altra xi·

fra més important, poc més de 
207.000 euros, s’han destinat 
per complementar la partida 
de les obres de rehabilitació de 
la Biblioteca Comarcal. També 
vinculat a la Biblioteca Comar·
cal Sebastià J. Arbó, la modifica·
ció de pressupost inclou 70.000 
euros per l’adquisició de mobi·
liari, una xifra que complementa 

una subvenció de 90.000 euros 
que l’Ajuntament ha aconseguit 
per aquesta finalitat.
També vinculat a una subven·
ció, en aquest cas de 61.000 
euros, són els 27.000 euros 
que inclou la modificació de 
pressupost per a l’arranjament 
d’un habitatge al carrer Ataulf; 
o els 19.000 euros per tirar en·
davant l’estació de recàrrega 
de l’ICAEN. 
A la modificació de pressupost 
també hi ha 100.000 euros per a 
actes festius de tot l’any i 11.000 
euros per a activitats culturals. 
“Totes aquestes actuacions es 
financen amb els restants de 
diferents partides, de les que ja 
s’han executat totes les obres”.
El ple també va aprovar per una·
nimitat el compromís de l’Ajun·
tament d’executar 500.000 
euros de renovació de clave·
gueram a Poble Nou del Delta 
perquè l’ACA acabi la redacció 
dels projecte de la depuradora.

* TURISME. La Festa de la Sega, que arriba a la 33a edició, serà el diumenge 1 
d’octubre a la Casa de Fusta. A més de posar en valor el cultiu de l’arròs, aquest 
esdeveniment ret homenatge als avantpassats que duien a terme l’àrdua tasca 
de la sega de forma manual, alhora que reivindica les tradicions folklòriques i 
gastronòmiques del Delta de l’Ebre.

* L’AJUNTAMENT atorga una subvenció de 10.000 euros a Apasa per climatitzar 
l’escola. L’alcalde i el president d’Apasa van rubricar l’acord al Saló de Plens, 
aquest dimarts.

* EL PROJECTE VINCLES torna amb activitats setmanals per a infants i famílies. 
Els tallers i xerrades arrenquen el 4 d’octubre, amb novetats com un espai de 
trobada entre professionals i famílies o activitats de cura personal.

* AMPOSTA centra el Dia Mundial del Turisme en la natura i el patrimoni.
Turisme Amposta ha preparat un cap de setmana d’activitats per a tots els pú·
blics, des d’avui i fins diumenge.

* LA FIRA DEL DISC arriba a la sisena edició. Diumenge 1 d’octubre es reuniran 
11 botigues de vinils provinents d’arreu de Catalunya, de l’Estat i França, al Casal 
Municipal. S’espera que durant les 10 hores de Fira passin més de 400 persones 
i s’arribi a un volum de vendes superior als 8.000 euros. Les punxades es realit·
zaran al pati exterior del Casal i tindran lloc de les 11h fins a les 13h i, de les 17h 
fins a les 20h. El concert d’aquest any serà a càrrec del cantautor Sergi Estella a 
l’interior del pati del Casal a les 13h.

* AJUTS AL COMERÇ. Oberta la convocatòria del 2023. L’Ajuntament destina 
30.000 euros a aquestes subvencions que es poden sol·licitar des d’avui fins el 6 
de novembre del 2023.

* AMPOSTA commemora el Dia Internacional de les Persones Grans amb dife·
rents activitats durant l’octubre. Des del Pla d’Envelliment Actiu s’han programat 
tallers de teatre, xerrades i trobades en col·laboració amb entitats.

Amposta en un minut
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ROQUETES L’AMPOLLA
XXII Festa de la Sega

Aquesta setmana ha comen·
çat el període de votació 
dels pressupostos partici·
patius a Roquetes. Una eina 
que l’alcalde, Ivan Garcia, en 
una entrevista a CANAL TE, 
ha manifestat que “ha vingut 
per a quedar·se”. Enguany 
la ciutadania podrà escollir 
entre dotze propostes dife·
rents, tant al nucli de Roque·
tes com a la Raval de Cristo. 
S’espera que les propostes 
guanyadores puguin comen·
çar dins d’enguany.
Unes propostes que s’afe·
giran a la gran quantitat 
d’obres que ja s’estan duent 
a terme al municipi. I és que 
García ha  destacat el volum 
d’inversions previstes i que 
acabaran executant·se en 
els propers mesos. Entre les 
obres previstes cal destacar, 
els 300.000 euros que es 

 Es preveu una inversió 
pública “històrica”

Dos homes van ser denun·
ciats per capturar caragol 
maçana a la llera del riu Ebre, 
al terme de Deltebre. Els 
Mossos d’Esquadra i la Poli·
cia Local de Deltebre van ser 
informats que unes persones 
estaven capturant exemplars 
d’aquesta espècie invasora. 
Un cop personats en el lloc, 
els agents van localitzar dos 
homes amagats entre la ve·
getació, que portaven diver·
sos estris. Els van intervenir 
26 quilos de caragol maçana, 
que van eliminar posterior·
ment. Els animals els havien 
amagat al maleter del vehicle 
amb el que es desplaçaven. 
Les denúncies per la tinença 
i transport d’aquesta espècie 
van ser trameses a Acció Cli·
màtica, organisme compe·
tent en aquesta matèria.

Les alcaldies de Deltebre, 
Sant Jaume d’Enveja, l’Al·
dea i l’Ampolla s’han reunit 
a l’Ajuntament de Deltebre 
per continuar treballant en 
el procés de constitució de 
la Mancomunitat DeltaGes·
tió, òrgan que té la finalitat 
d’aglutinar serveis entre mu·
nicipis del Delta de l’Ebre per 

Setmana Europea de la 
Mobilitat Sostenible

Enguany ha estat la primera 
vegada que des de l’Ajunta·
ment de Deltebre s’ha impul·
sat un programa d’activitats 
en el marc de la Setmana de 
la Mobilitat que va comptar 
amb caminades saludables i 
també amb activitats per als 
escolars. 
“En un context com l’actual, és 
més important que mai fomen·
tar la conscienciació ambiental 
per tal que tothom tingui cura 
del nostre entorn. Perquè 
cuidar el nostre Delta, cuidar 
Deltebre, és cosa de tots i de 

DELTEBRE

 L’Ajuntament va 
impulsar un programa 

d’activitats per 
primera vegada

totes”. La darrera de les acti·
vitats de la Setmana Europea 
de la Mobilitat Sostenible va 
consistir en sortir  al carrer 
sense vehicles i gaudint de 
les diferents activitats que les 
entitats, comerços i perso·
nes col·laboradores van anar 
oferint.

millorar la seva eficiència i el 
benestar dels veïns i veïnes.

Procés de constitució de la 
Mancomunitat DeltaGestió

Denunciats 
per capturar i 

transportar 
26 quilos de 

caragol maçana

destinaran a la reparació de 
camins o  la del condiciona·
ment de la zona adjacent a 
la rotonda 1 d’octubre, un 
dels accessos més impor·
tants al municipi. 
La cirereta del pastís serà la 
construcció de la llar d’in·
fants municipal. La inversió 
prevista se situa al voltant 
dels 850.000 euros, dels 
quals la meitat venen finan·
çats per un Fons Next Ge·
neration del departament 
d’Educació. L’alcalde també 
ha volgut posar en relleu les 
obres del casal a la Ravaleta: 
“Les obres culminaran amb 
un nou altell i la rehabilita·
ció de la façana”. Tot plegat,  
García ho ha qualificat “d’in·
versió històrica” i ha volgut 
posar en valor “la bona feina 
duta a terme per l’àrea d’Hi·
senda”. (ebredigital.cat)

La XXII Festa de la Sega de 
l’Ampolla va batre el rècord 
d’assistència. L’edició cele·
brada diumenge va superar el 
nombre de persones visitants 
de l’edició de l’any passat.
Al llarg del matí es van repartir 
gairebé 1.700 degustacions de 
diversos tipus d’arròs, des de 

paella, passant per baldana 
d’arròs, així com arròs negre, 
entre altres opcions. A més, 
també es van poder tastar 
postres i productes dolços 
elaborats amb aquest cereal.
La festa va estar amenitzada 
per les rondalles típiques del 
Delta, amb Guardet Lo Can·

tador i la Rondalla Suc d’An·
guila.
D’altra banda, fins al 15 d’oc·
tubre, tindran lloc les XXIV 
Jornades Gastronòmiques de 
l’Arròs. Els preus dels menús 
oscil·len entre els 37 i els 45 
euros.

L’òrgan té la 
finalitat d’aglutinar 

serveis entre 
municipis del Delta
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CAMARLES

El passat cap de setmana, 
Camarles va celebrar la seva 
tradicional Festa de la Sega. 
Aquesta festa, que té lloc cada 
any durant el mes de setembre, 
va tornar a ser una oportuni·
tat per als habitants del poble 
i per als visitants per celebrar 
una jornada plena d’activitats 
tradicionals i gastronòmiques.
A més de la degustació de 
plats, els visitants també van 

Festa de la Sega: celebració 
tradicional i gastronòmica

L’ALDEA
BENIFALLET
L’Ajuntament informa que 
aquest setembre i octubre 
ofereix dos viatges més 
amb el Llagut comme-
morant els 85 anys de la 
Batalla de l’Ebre de la mà 
de TerraEnllà. Concreta-
met serà demà dissabte 30 
de setembre i diumenge 15 
d’octubre, a les 11 h. Preu: 
12€

“EL FORASTER” 
ARRIBA A XERTA 
Dilluns passat, després del 
Piromusical de la Mercè, 
“El foraster” va fer para-
da a Xerta, poble que al 
programa va destacar-se 
perquè està lligat en cos i 
ànima a les aigües del riu 
més llarg i cabalós del país.
Quim Masferrer va prota-
gonitzar moments emotius 
i tot plegat va ser un èxit, 
tenint un gran seguiment 
el programa de la televisió 
catalana. 

BREUS

Homenatge al gran Miquel Espinós i Curto

TIVENYS

El video resumeix de 
forma gràfica el 

treball realitzat pel 
Govern Municipal

L’equip de govern edita un vídeo de les actuacions 
realitzades en els 100 dies de mandat

Aquest dimarts 26 de setem·
bre es van complir 100 dies de 
Govern Municipal. Per aquest 
motiu l’Ajuntament de l’Aldea 
ha editat un vídeo amb les 
accions que porta realitzades 
durant aquests 100 dies, al 
capdavant de l’Ajuntament de 
l’Aldea.
Xavier Royo, alcalde de l’Al·
dea: “Volem ressaltar aquesta 
data simbòlica dels 100 dies 
de Govern Municipal de Junts 
per L’Aldea, amb totes les ac·
cions que hem estat capaços 
de generar en aquest període 
de temps. Hi ha actuacions en 
diferents camps i tan significa·
tives o importants, com l’aca·
bament de la 2a fase de l’es·
cullera i el nou pont al barranc, 
una obra totalment necessària 
pel canvi climàtic que ocasiona 
grans episodis de pluja i inun·
dacions, la signatura del proto·
col de l’ampliació de Kronos·

pan, que continuarà generant 
riquesa al municipi i al terri·
tori, millores a la via pública, 
la posada en marxa dels pisos 
socials, més equipaments al 
recinte festiu o accions tant en 
l’àmbit cultural com educatiu, 
entre altres”.
La signatura del protocol d’am·
pliació de la línia de producció 
OBS de Kronospan, al polígon 
Catalunya Sud amb una inver·
sió per part de l’empresa de 
150 milions d’Euros i la crea·
ció de 75 nous llocs de treball 
directe, que formaran part de 
la nova línia de producció OSB 
de Kronospan.
S’ha finalitzat la 1a fase de l’en·
derroc de la primera de les 
granges del Trinquet, amb una 
execució d’obra de 65.703 €.
Cal destacar també la posada 
en marxa dels pisos socials a la 
població per a famílies necessi·
tades i l’adequació del Pavelló 

d’Esports, amb una inversió de 
8.000 €. 
Amb el Pla Educatiu de l’Entorn 
s’han creat instruments per 
donar una resposta integrada 
i comunitària a les necessitats 
educatives. L’oficina d’assesso·
rament energètic també ha vist 
la llum perquè els interessats 
puguin aconseguir un estalvi 
important amb el seu consum 
energètic. “En el vídeo es resu·

meix de forma gràfica el treball 
realitzat pel Govern Municipal 
en aquests 100 dies de Go·
vern”.

poder gaudir d’una actuació 
de jota al ritme de la música 
d’Imma de Sopa i la Rondalla. 
També es va obrir el Centre 
d’Interpretació de l’Arròs per 
als visitants que volien conèi·
xer més sobre la història i la 
cultura de l’arròs en aquesta 
regió.  La festa va ser un èxit, 
amb la participació de 300 
persones. 
Foto: Facebook Ajuntament de Camarles

A l’esquerra, inauguració de les instal·lacions esportives Miquel Espinós i Curto. A la dreta, l’alcalde Eladi Galbe. 

L’Ajuntament de Tivenys va de·
cidir posar el nom de Miquel 
Espinós i Curto a les instal·lacions 
esportives, just quan s’han com·
plert 50 anys de quan va ser el 
primer esportista ebrenc en ser 
olímpic. Va ser un dels ciclis·
tes de pista més destacats de la 
història del ciclisme espanyol. 

Tivenys li va fer un homenatge 
merescut. El pregoner, Jaume 
Borja, va dedicar un record 
emotiu a Espinós. 
Eladi Galbe, alcalde de Tivenys, 
a les xarxes socials, va admetre 
que “ha sigut un dels pregons 
més emotius i especials que 
per sempre recordaré. En un 

homenatge de poble en majús·
cules, vam recordar la memòria 
de Miquel Espinós i Curto, refe·
rent al nostre poble”. Les festes 
de Tivenys continuen fins diu·
menge. Avui divendres és el dia 
del patró. A les 11h tindrà lloc la 
Missa i la processó en honor a 
Sant Miquel.



9DIARI MÉS EBRE • divendres 29 de setembre / 2023montsià

El Govern espanyol declara zona catastròfica els 
municipis afectats per la gota freda del setembre 

El Consell de Ministres 
d’aquest dilluns ha declarat 
zona afectada greument per 
emergències, els municipis 
afectats per la gota freda.
Rodríguez ha recordat que 
la part dels danys relacionats 
amb l’agricultura va per un al·
tre canal i ha reivindicat que 
el Govern espanyol ha actuat 
amb “agilitat”, i al llarg de la 
legislatura ha “reduït els temps 
de resposta” davant d’aquesta 
mena de catàstrofes naturals 
d'aquest setembre. Entre els 
territoris inclosos en la de·

La declaració inclou 
nou autonomies 
i preveu ajudes 
econòmiques

POLÍTICA

claració hi ha Catalunya i vuit 
autonomies més (Andalusia, 
Aragó, Castella i Lleó, Cas·
tella·la Manxa, País Valencià, 
Illes Balears, Madrid i Múrcia). 
Al Principat els estralls es van 
concentrar al Montsià i a les 
localitats d’Alcanar, Ulldecona 
i Santa Bàrbara. Al conjunt de 

l’Estat espanyol, la DANA del 3 i 
4 de setembre va deixar un ba·
lanç de vuit persones mortes i 
nombrosos danys materials. 
La decisió del Govern espa·
nyol en funcions obre la porta 
perquè els afectats puguin sol·
licitar ajudes econòmiques. La 
portaveu de l’executiu en fun·

cions, Isabel Rodríguez, ha re·
marcat en roda de premsa que 
l’objectiu d’aquesta declaració 
és “completar la competència 
de les comunitats autònomes 
acompanyant amb aquestes 
ajudes a persones, empreses 
i ajuntaments que han tingut 
aquests danys”.

10 anys 
després dels 
terratrèmols

CASTOR

Una dècada després que 
el Govern espanyol deci·
dís tancar el projecte Castor 
l’estructura de la plataforma 
marina continua trencant 
l’horitzó des de la costa del 
Sénia. Pendent des d’abans 
de la pandèmia, el Govern 
espanyol i Enagás encara no 
han iniciat, el segellament de·
finitiu dels pous, previ al futur 
desmantellament. Des de la 
seva clausura, el manteniment 
de les instal·lacions ha costat 
prop de 100 milions d’euros. 
Mentrestant, a les zones per 
on transcorre el gasoducte 
soterrat que havia de con·
nectar el magatzem de gas 
submarí, els pagesos tornen a 
plantar arbres als terrenys del 
traçat. La Plataforma Ciutada·
na en Defensa de les Terres del 
Sénia i l’Ajuntament d’Alcanar 
segueixen lluitant perquè es 
revoquin les servituds. (ACN)

El Delta Birding Festival atreu més 
de 4.000 persones en una 

edició de rècord

El Delta Birding Festival va tancar la 
novena edició aquest diumenge amb 
rècord de participació, superant les 
4.000 persones. El certamen va més 
enllà de l’observació d’ocells i com·
pleta el programa amb una seixan·
tena d’expositors, tallers familiars, 
xerrades d’especialistes de fauna i 
estands d’entitats naturalistes d’arreu 
de l’Estat espanyol, repartits en di·
ferents carpes i espais a MónNatura 
i municipis veïns. Per segon any, el 

festival ha donat veu a menors d’edat 
aficionats als ocells perquè hi com·
parteixin projectes ornitològics. “El 
Delta Birding Júnior dona l’oportu·
nitat de presentar els seus treballs a 
la vegada que es fan les conferències 
d’adults. En aquest sentit, hi ha futur 
amb aquests joves”, ha afirmat el di·
rector de Sostenibilitat i Territori de 
la Fundació Catalunya la Pedrera, Mi·
quel Rafa. Fundació Catalunya la Pe·
drera, Miquel Rafa (Foto: ACN)
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SANTA BÀRBARA

Finalitzen les reparacions dels camins 
destrossats pels aiguats de 2018

Alcanar ha acabat aquesta set·
mana les últimes obres de re·
paració dels camins afectats en 
els aiguats del 2018. Els últims 
treballs s’han fet al sector D, 
un bloc de camins rurals que 
també van patir l’impacte de 
les pluges torrencials del 2021. 
En concret, s’ha pavimentat el 
Camí dels Castellans i Ramal 
dels Castellans, Camí dels Pe·
dregars, Camí de Sant Jaume i 
Camí de la Selleta. 
L’alcalde, Joan Roig, ha re·
cordat que els treballs s’han 
allargat perquè les ajudes per 
l’emergència de 2018 han tri·
gat tres anys a arribar i ha cal·
gut destinar recursos propis 
per arreglar els camins de terra 
afectats, que van quedar exclo·
sos de les subvencions. El mu·
nicipi ha rebut 2 MEUR d’ajuts, 
però els desperfectes de 2018 
i 2021 ascendeixen a 11 MEUR. 
La llista de camins afectats pels 
aiguats del 2018 que s’han as·

faltat són Camí de Càlig, dels 
Barranquets, Montecarlo, de 
Carlos III, de l’Aiguassera I, de 
la Mestra, del Tancat De Co·
dorniu, Trimar, Vell de les Cases 
i Hernán Cortés, així com una 
vintena més de camins de terra 
que van ser reparats d’urgència 
els mesos posteriors a les plu·
ges.

ALCANAR

El consistori recorda 
que només ha 

rebut 2 MEUR en 
ajuts dels 11 MEUR 

que costen els 
desperfectes patits

La música, el joc i el ball tra·
dicional van recuperar el pols 
del carrer en la primera edició 
de la ‘Xalera’ a la Sénia. La ini·
ciativa busca protegir el pa·
trimoni lúdic i cultural com·
partit a la zona de les Terres 
de l’Ebre, el Baix Maestrat i el 
Matarranya, a la vegada que 
aposta per crear vincles en·
tre generacions i reivindicar 
l’espai públic. “La inèrcia de 
carrers i places com a llocs 
de circulació de cotxes està 
tan implantada que tots hem 
de fer un esforç per veure’ls 
d’una altra manera”, ha de·
fensat la directora dels Serveis 
Territorials de Cultura, Victò·
ria Almuni. La ‘Xalera’ és una 
proposta itinerant que alhora, 
busca promoure el ball i el joc 
tradicional com una manera 
de fer activitat física.

LA SÉNIA

El Consell Comarcal 
celebra el Ple per aprovar

el nou cartipàs
El president del Consell Co·
marcal del Montsià, Sergi Gui·
merà, va convocar el Ple Co·
marcal per donar compte dels 
nomenaments de les vicepresi·
dències, els consellers i conse·
lleres amb delegació. També es 
van nomenar els representants 
de l’ens comarcal en òrgans 
col·legiats i organitzacions ex·
ternes, les delegacions del Ple 
a la Junta de Govern. El Ple de 
l’ens, dilluns, va aprovar el car·
tipàs del govern format pel PSC 
i Junts.
“El nomenament del perso·
nal eventual es realitzarà en el 
següent ple i seguint el mateix 
procediment que en el pas·
sat mandat. Fruit del pacte de 
govern la gerència serà per als 
socialistes”.

MONSTIÀ

XIII Jornades 
Somriu per 

celebrar 
l’aniversari 
del pont Lo 
Passador

S JAUME

Sant Jaume d’Enveja gaudirà 
de les XIII Jornades Somriu 
des d’avui divendres dia 29 
de setembre a l’1 d’octubre 
per celebrar el 13è aniversari 
del pont Lo Passador. 
Enguany s’han organitzat 
tres dies plens de gastro·
nomia, cultura, tallers, ac·
tivitats, concerts i demos·
tracions artesanals.  A més, 
diumenge 1 d’octubre es 
durà a terme la festa de la 
Sega de l’arròs, al passeig 
del riu Ebre. Cal destacar 
el concert que el cantautor 
Joan Rovira oferirà demà  
dissabte 30 de setembre a 
partir de les 22.30 hores al 
pont Lo Passador.

Canvis en el gimnàs 
municipal: PlanActiva 

renuncia al servei
Primera edició 
de la ‘Xalera’

L’empresa PlanActiva ha decidit 
no continuar amb els serveis 
que estava oferint al pavelló 
municipal. L’Ajuntament ja ha 
trobat una nova direcció per a 
este espai d’activitat física i sa·
lut. 
Serà Energym, que va quedar 
en segon lloc a la concessió, 
qui prengue el relleu. Com ex·
plica l’alcalde, Antonio Ollés: 
“Si renuncia el que va guanyar 
la concessió s’ha de donar 
l’oportunitat als que van quedar 

segons, que porten el gimnàs 
Energym, Roger i Jordi. Es va 
negociar amb ells, se’ls va co·
municar la possibilitat, i volien 
replantejar·se el seu futur, ja 
que el local que tenien ha so·
fert greus problemes amb els 
dos episodis de barrancades i 
inundacions dels últims anys.
Per això reorientaran el seu ne·
goci i agafen el que queda de 
concessió del pavelló del gim·
nàs municipal”. Comencen el 
dia 2.  (La Plana Ràdio)

Les Nits de 
Tyrika, a 
escena

MRT, UNAM, Gambardella, 
Fotocòpia, Polifeme, Mecá·
nica Clásica, Fuck Noise, Sa·
bineFireFly, Juanita Ramírez, 
Choche Machine, Miss_Tra i 
el cap de cartell, el grup Mo·
hama Saz, són alguns dels 
noms que avui divendres i 
demà dissabte s’escoltaran al 
Parc Arqueològic de la Mole·
ta del Remei d’Alcanar quan 
caiga la nit. Tots els especta·
cles, d’entrada lliure, són inè·
dits o bé reinterpretacions de 
treballs anteriors que s’han 
inspirat en la cultura ibe·
ra d’Alcanar i s’han fusionat 
amb música experimental i 
d’avantguarda.
Un total de 47 artistes posa·
ran en escena entre aquest 
29 i 30 de setembre, 18 obres 
creades expressament per 
al festival Les Nits de Tyrika 
d’Alcanar. Les actuacions 
musicals començaran diven·
dres amb l’artista valencià ex·
perimental del so MRT àlies 
de Martí Guillem.

“Un cop incorporada la nova 
secretària, després de la marxa 
del secretari en ple mes d’agost, 
i amb la dificultat que això va 
comportar, es va poder desen·
callar la situació”, explicava el 
president Sergi Guimerà.
Per la seua part, el portaveu del 
grup republicà a l’ens (a l’opo·
sició) i alcalde d’Alcanar, Joan 
Roig, a EbreDigital, va manifes·
tar que “el del Montsià és l’únic 
consell que no havia dut a ter·
me encara el ple d’organització 
de tota Catalunya”. Roig afegia 
la preocupació d’ERC “un cop 
llegida la documentació i vis·
tes les retribucions. Haurem de 
fer una oposició constructiva, 
però sense deixar de fiscalitzar 
en cap moment l’acció de go·
vern”, apuntava Joan Roig.
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ASCÓ

Recurs d’alçada contra la línia d’alta 
tensió entre Terol i Begues

El projecte autoritzat pel Mi·
nisterio para la Transición 
Ecológica y el Reto Demográ·
fico planeja la construcció de 
34 torres a la Ribera d’Ebre.
Arran de la resolució dictada 
per la Dirección General de 
Política Energética y Minas el 
darrer 13 de juliol de 2023 que 
autoritza la construcció de la 
línia de Molt Alta Tensió (MAT) 
entre Terol i Begues, l’Ajunta·
ment de Móra d’Ebre ha pre·
sentat, de la mateixa forma 
que molts altres ajuntaments 
afectats, un recurs d’alçada 
amb la voluntat de paralitzar la 
construcció de la línia.
La línia de Molt Alta Tensió 
Terol·Begues recorre més de 
180 quilòmetres i preveu la 
construcció de 340 torres a la 
província de Tarragona de fins 
a 70 metres d’altura i 25 me·
tres d’amplada, i afecta muni·
cipis de la Terra Alta, la Ribera 
d’Ebre, el Priorat, el Baix Camp, 

l’Alt Camp i el Baix Penedès.
Al recurs, l’Ajuntament expo·
sa que l’autorització aprovada 
no contesta les al·legacions 
presentades fa dos anys i es 
referma en que el projecte no 
respecta la normativa elèctrica 
de l’Estat espanyol, ja que es 
tracta d’una línia de transport 
d’energia elèctrica, actuació 

MÓRA D’EBRE

Els propers dies 7 i 8 d’octu·
bre, es durà a terme el Cap 
de Setmana Ibèric al jaci·
ment de Coll del Moro de 
Gandesa. 
El dissabte dia 7 a les 12 ho·
res hi haurà una visita guiada 
a càrrec de l’equip d’arqueò·
legs responsable de les exca·
vacions. A les 17 la visita serà 
teatralitzada (activitat famili·
ar). 
Diumenge dia 8, a les 10.30h, 
hi haurà una nova visita tea·
tralitzada i a les 12 hores tin·
drà lloc una altra visita guia·
da a càrrec dels arqueòlegs 
resposnables de les excava·
caions. Les activitats seran 
gratuïtes. Així mateix, les pla·
ces seran limitades. 
Informació i reserves a: 
turismegandesa.cat

GANDESA

El Consell s’adhereix a 
Educació 360

RIBERA D’EBRE

El Ple Consell Comarcal de la 
Ribera d’Ebre ha aprovat ad·
herir·se a l’Aliança Educació 
360. A petició de diverses es·
coles de la comarca, l’ens co·
marcal s’afegeix, així, a les més 
de 300 organitzacions i insti·
tucions que ja s’hi han adherit, 
compromeses en abordar 
l’Educació des d’una perspec·
tiva global i inclusiva, vincula·
da al territori i amb vocació de 
servei públic. 
També s’han aprovat les bases 
que regularan els ajuts per a 
llibres i per a l’assistència a les 
llars d’infants de la comarca. 
Així mateix, el Ple ha aprovat les 
quotes per cofinançar els Ser·
veis Socials comarcals aquest 
any 2023, en total 140.934,72 
euros a repartir entre tots els 
ajuntaments de la comarca, en 
funció dels veïns empadronats 
a cada poble.
Altres punts del Ple van ser el 
nomenament dels represen·
tants del Govern comarcal al 
Grup d’Assistència Sanitària i 
Social (SAGESSA). Pel que fa 
al Consorci de Polítiques Am·

Festa de la 
Gent Gran

Cap de 
Setmana

IbèricEnguany la Festa de la Gent 
Gran arriba a la seixantena edi·
ció. “L’1 d’octubre volem ce·
lebrar·ho amb la nostra gent 
gran i fer un reconeixement a 
aquelles persones que han fet 
possible que haguem arribat 
fins aquí. Hem fet arribar les 
invitacions a cada casa on resi·
deixen persones majors de 70 
anys. Si no l’heu rebut, feu·ho 
saber a l’Ajuntament. Aquest 
serà un dia d’esbarjo, però sa·
bem que hem de continuar 
treballant per la nostra gent i 
un espai a tindre en compte és 
la residència. És per això que 
aquesta setmana hem pogut 
reunir·nos amb la representa·
ció legal del personal i amb la 
gerència per començar a tre·
ballar un conveni col·lectiu que 
millori les condicions del per·
sonal, així com establir aque·
lles prioritats de manteniment 
i inversió a fer·hi”.

bientals Terres de l’Ebre (CO·
PATE), en formaran part cinc 
membres designats pels grups 
comarcals. D’altra banda, el 
republicà Joan Juncà Cubells, 
que també és representant 
del Consell a l’Institut per al 
Desenvolupament de les Co·
marques de l’Ebre (IDECE), ha 
estat nomenat aquesta setma·
na com a vicepresident primer 
d’aquest organisme, coincidint 
amb el relleu produït en la di·
recció. A partir d’ara, la flixanca 
Norma Pujol dirigirà l’IDECE en 
substitució del també riberenc 
Josep Maria Sáez Pujol, qui al 
Ple ha estat nomenat de nou 
gerent del Consell Comarcal 
de la Ribera, càrrec que ja ha·
via ocupat l’anterior legislatura 
comarcal.

que està reservada a Red Eléc·
trica Española i no a a una em·
presa privada.
En paraules de Rubén Biarnés, 
alcalde de Móra d’Ebre “ens 
mantenim ferms defensant 
el poble i el territori front a 
un macroprojecte que deixa·
rà una ferida irreparable en el 
nostre entorn”.

La plaça 1 d’octubre de Vine·
bre acull demà dissabte 30 de 
setembre, la Festa de la Jota 
de la Ribera d’Ebre, una tro·
bada anual itinerant per la co·
marca que, des de l’any 2010, 
ja ha voltat per 12 dels pobles 
de la Ribera d’Ebre, amb l’ob·
jectiu de recuperar i mantenir 
viva aquesta dansa tradicio·
nal. La 12a cita amb la Jota 
de la Ribera començarà a dos 
quarts de 7 de la tarda. Abans 
de la ballada popular, amenit·
zada per la Banda Municipal 
de Música de Benissanet, els 
participants podran practicar 
i aprendre els passos típica·
ment patxetins per, tot seguit, 
ballar les 17 jotes de la Ribera 
d’Ebre. És l’únic dia a l’any que 
es poden ballar totes les jotes 
riberenques a plaça, i aplega 
balladors de tots els pobles de 
la comarca.

Festa de la
Jota

VINEBRE

Fira
Dolça
Tardor 

HORTA

Diumenge 1 d’octubre, a Hor·
ta de Sant Joan, es durà a ter·
me la XVIII Festa del Mostillo i 
V Fira del Vi i Tapes, a la plaça 
de l’Esglèsia del municipi de la 
Terra Alta. 
Es tracta d’una fira artesanal 
popular, en la qual hi ha una 
mostra de productes d’elabo·
ració artesanal i tradicional, lli·
gats a l’època de tardor. 
Cal destacar el mostillo, deli·
ciós postre elaboras amb most 
de raïm i fruita seca.
La inauguració de la jornada 
serà a les 11 hores, i es tan·
caran les activitats previstes a 
les 20 hores amb el sorteig de 
productes i el berenar popular.
És la Fira Dolça de la tardor, 
una bona manera de comen·
çar esta època de l’any.

El Departament d’Acció Cli·
màtica sotmet a informació 
pública l’autorització admi·
nistrativa prèvia d’un nou 
parc solar a la Ribera d’Ebre, 
en concret, la central Ri·
ba·roja de 4,95 MWn i 5,83 
MWp. Es publica l’autoritza·
ció prèvia de construcció, 
la declaració d’utilitat pú·
blica, l’avaluació ambiental 
i l’autorització del projecte 
d’actuació específica en sòl 
no urbanitzable, segons el 
BOE (Butlletí Oficial de l’Es·
tat) d’aquest dimarts. El parc 
solar se situa al terme mu·
nicipal de Riba·roja d’Ebre, 
al Mas de Piquer. La central 
tindrà 9.632 panells fotovol·
taics i evacuarà l’energia a 
la subestació SET Riba·roja 
de 25 kV. La promotora és 
l’empresa alacantina Blue 
Viking Samara SL i invertirà 
3.013.335,76 euros. (ACN)

RIBA-ROJA
Nova

planta solar

Josep Maria Sáez 
Pujol ha estat 

nomenat de nou 
gerent del Consell
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Seixanta estudiants recullen més de 300 quilos de brossa 
en una hora a la platja de l’Aluet

Divendres passat es va dur 
a terme a la platja de l’Aluet 
d’Amposta, al Parc Natural del 
Delta de l’Ebre, la jornada edu·
cativa Let’s Clean Up Europe, 
organitzada per la Comissió 
de Desenvolupament Soste·
nible de l’Euroregió Pirineus 
Mediterrània, el Departament 
d’Acció Climàtica, Alimentació 
i Agenda Rural, i l’Agència de 
Residus de Catalunya.
A la jornada hi van participar 
60 alumnes de 4t d’ESO de 
l’Institut de Tecnificació d’Am·
posta.
En paral·lel es va fer la jornada 
en altres espais protegits d’al·
tres indrets d’Europa.
A l’acte hi van assistir, entre 
d’altres, el director general de 
Polítiques Ambientals i Medi 
Natural, Marc Vilahur; el re·
presentant de l’Euroregió Joan 
Lloret; Taha Zitan, membre de 
l’Assemblea Euroregional dels 
joves; Alfred Vara, de l’Agència 
de Residus de Catalunya, i el 
director del Parc Natural del 
Delta de l’Ebre, Francesc Vi·

Els joves se sorprenen 
de trobar tants 

residus abandonats a 
la platja, com burilles 

o embolcalls de 
menjar

DELTA DE L’EBRE

cia de conscienciar el jovent 
perquè té la clau d’un canvi 
d’hàbits a llarg termini, així 
com de la delicada situació 
del Delta de l’Ebre, zona zero 
del canvi climàtic, i en el fet 
que ens hem d’involucrar to·
tes i tots en la seva cura i pro·
tecció.
La jornada va acabar amb un 
refrigeri per als alumnes, i una 
conversa distesa sobre les ac·
cions a dur a terme.

dal. Joan Lloret, responsable 
de medi ambient de l’eurore·
gió: “L’objectiu d’aquestes ac·
cions és el de sensibilitzar de 
la quantitat de deixalles que hi 
ha al territori. Així mateix, amb 
el conjunt de dades globals 
que s’extreuen d’aquestes ac·
cions, es treballa amb l’Agèn·
cia de Residus de Catalunya 
per trobar solucions”.
Conduïts per tècnics del parc 
natural i de l’Agència de Resi·
dus de Catalunya, a les 10 del 
matí es van començar a reco·
llir deixalles, dividint els alum·
nes en tres grups: recollida de 
burilles, recollida i recompte 
de brossa en un espai delimi·
tat, per mostrejar tipus de dei·

xalles trobades, i recollida lliu·
re. Les pluges dels últims dies 
van fer que moltes deixalles 
petites acabessin arrossega·
des a la mar o mig soterrades. 
Els alumnes van recollir tota 
mena deixalles. En acabar, es 
va procedir a la quantificació 
i classificació de la brossa. Al 
llarg del recompte es va efec·
tuar l’activitat pedagògica·ta·
ller sobre l’impacte de les bu·
rilles en el medi ambient i la 

salut de les persones.
El resultat de residus recollits 
en una hora va ser de 313 kg. 
46 g de burilles, 8 kg de plàs·
tics i la resta rebuig. Els estu·
diants van quedar sorpresos 
de la quantitat i varietat de 
brossa que van arribar a tro·
bar, com ara restes de roba, 
burilles, plàstics, i fins i tot pe·
ces d’automòbils.
Durant la jornada es va fer es·
pecial èmfasi en la importàn·

L’Ajuntament de l’Ametlla trasllada 
al subdelegat del govern les 

principals necessitats del municipi
L’Ajuntament de l’Ametlla de Mar es 
va reunir dimarts 26 de setembre amb 
el subdelegat del Govern a Tarragona, 
Santiago Castellà. Durant la reunió es 
van tractar temes tan prioritaris com 
els efectes produïts en camins, bar·
rancs i platges pels darrers aiguats 
d’aquest setembre, els possibles ajuts 
als quals es pot acollir l’Ajuntament i 
possibles actuacions correctores. En 
aquest sentit, a més de fer un segui·
ment de les gestions fetes des de la 
Direcció General de Costes, el sub·
delegat es va obrir a la tramitació 
d’ajuts per zona catastròfica. Des de 
l’Ajuntament també es van traslladar 
al subdelegat altres temes que es 
consideren estratègics per al futur del 
municipi. Per una banda, la necessitat 
de crear una zona d’aparcament per 
a més de 800 vehicles a l’entrada del 
poble i la solució a les afectacions 
d’Adif, Carreteres o l’ACA. Per l’altra, 
l’interès de l’equip de govern de co·

mençar a treballar en un segon ac·
cés al municipi, i la seva planificació 
a llarg termini.
Aprofitant la visita del subdelegat, 
l’Ajuntament va traslladar·li la feina 
que s’està fent en matèria de segu·
retat amb l’actualització de plans de 
seguretat com el PAMEN que penja 
del PENTA, el Pla Bàsic d’Emergèn·
cies Municipal, els PAU’s dels edificis 
municipals i la posada en marxa d’un 
grup de Protecció Civil al municipi.

www.ebrexperience.cat
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Diumenge, a Campredó, es 
recorreran els espais de l’1·O. 
A les 10 del matí està prevista 
la sortida de la caminada des 
del passeig de les Moreres. A 
les 10.45 h es farà la plantada 
de l’estelada i a les 11 hores, 
esmorzar al passeig de les 
Moreres (cadascú porta el 
seu esmorzar). 

CAMPREDÓ
Visita als 
espais 1 

d’octubre

EL PERELLÓ

Al Ple Municipal celebrat el 
dia 26 de setembre de 2023 
va prendre l’acta de regido·
ra a l’Ajuntament del Perelló, 
Montserrat Brull Llambrich, en 
substitució de l’anterior mem·
bre del grup, Pere Cacho Subi·
rats que per motius personals 
va renunciar a l’acta com a 
càrrec electe, que a la vegada 
substituïa a Josep Maria Mauri 
Borràs que va renunciar a l’acta 
com a Regidor per incompati·

Montserrat Brull Llambrich 
pren possessió com a regidora

bilitat de la seva tasca com a 
treballador municipal.
“Des de la Corporació Munici·
pal donem la benvinguda a la 
nova regidora”.

8a edició de 
Benvinguts a 

Pagès 
La Festa

Aquest cap de setmana tindrà 
lloc una nova edició de  Ben·
vinguts a Pagès La Festa, un 
esdeveniment que tindrà lloc 
a tot Catalunya el cap de set·
mana del 30 de setembre i a  
l’1 d’octubre, on explotacions 
agrícoles, ramaderes i pes·
queres, elaboradors alimen·
taris, allotjaments de turisme 
rural i organitzadors d’activi·
tats complementàries oferiran 
visites gratuïtes per donar a 
conèixer els seus negocis. 
A les nostres Terres també es 
viurà la festa i ja està tot a punt 
per poder·ne gaudir durant el 
proper cap de setmana.

TURISME

Els arqueòlegs excaven un poblat 
ibèric que pot explicar com era el delta
Situat en un turó als contraforts 
de la serra del Montsià i amb 
una vista privilegiada de l’en·
torn, el poblat ibèric de l’Antic, 
a Amposta, podria oferir una 
valuosa informació per expli·
car com era el delta de l’Ebre 
fa 2.300 anys. És un dels ob·
jectius de la recerca que s’han 
proposat els arqueòlegs de la 
URV des de l’inici de les exca·
vacions. Han trobat ploms de 
xarxes de pesca i creuen que un 
antic braç de la desembocadu·
ra podia passar a prop. Després 
de tancar la quarta campanya, 
creuen que l’enclavament po·
dria arribar a una superfície de 
2.000 metres quadrats i que va 
viure sota una important influ·
ència cartaginesa abans que 
pels volts de l’any 200 abans de 
la nostra era, arran la segona 
guerra Púnica, passés a l’òrbi·
ta romana. L’alcalde, Adam To·
màs, s’ha compromès a mante·
nir l’aposta municipal de suport 
a les excavacions per deixar 
al descobert i difondre espais 

d’interès de diferents èpoques 
a la ciutat. Conscient que a 
curt termini el jaciment enca·
ra no es farà visitable al públic 
mentre es continuï estudiant, la 
idea és “crear un espai d’interès 
de la ciutat” progressivament. 
“És important que la ciutada·
nia conegui no només la part 
més moderna de la història 
sinó també de l’antiga, d’èpo·

AMPOSTA
Norma Pujol, exdiputada al 

Congrés, relleva Josep Maria 
Sáez en la direcció de l’IDECE
Norma Pujol, exregidora de Flix 
i exdiputada al Congrés, és la 
nova directora de l’IDECE (Ins·
titut per al Desenvolupament 
de les Comarques de l’Ebre). 
Així ho ha proposat el Consell 
Rector de l’organisme aquest 
dilluns, després que Josep Ma·
ria Sáez abandoni el càrrec per 
tornar a la gerència del Consell 
Comarcal de la Ribera d’Ebre 
a partir d’aquest dimecres. A 
la reunió també s’ha designat 
Joan Juncà, representant de 
l’ens comarcal riberenc, com a 
vicepresident primer de l’orga·
nisme. Juncà és regidor i exal·
calde de la Torre de l’Espanyol.

ASCÓ

L’exalcalde i regidor 
de la Torre de 

l’espanyol, Joan 
Juncà, serà 

vicepresident primer

ques cartagineses o romanes”, 
ha apuntat. El consistori apor·
ta anualment uns 12.000 euros 
per a la realització de les exca·
vacions ·40.000 en total fins 
aquest moments·. Tomàs ha 
anunciat la seva intenció d’in·
crementar la col·laboració en 
aquest àmbit amb la URV per 
fomentar l’estudi de l’arqueo·
logia a la ciutat. (ACN)

Al Ple Municipal 
celebrat dimarts va 

prendre l’acta de 
regidora

Cloenda de la 
quarta edició 
de la Mostra 

Front
Diumenge 1 d’octubre, a les 
20h, a l’Observatori de l’Ebre, 
cloenda de la quarta edició de 
la Mostra Front.
A les 20h projecció de la pel·
lícula ‘El fred que crema’ de 
Santi Trullenque amb la pre·
sència del director de la pel·lí·
cula, i de l’actor Adrià Collado.  
A les 22h, cloenda amb food·
trucks i música en directe. In·
formació i entrades a: 
www.mostrafront.com
A partir de les 19.30 h es ven·
dran entrades a l’Observatori 
de l’Ebre.

ROQUETES

A l’Observatori 
de l’Ebre, diumenge 

20h
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LA RÀPITA

La Regidoria de Cultura de 
l’Ajuntament de la Ràpita va 
presentat, ahir dijous 28 de 
setembre, la programació amb 
què tancarà aquest 2023, inte·
grada per més de 50 activitats 
culturals que tindran lloc en 
espais com l’Auditori Sixto Mir 
(ASM), la Biblioteca Municipal 
Sebastià Juan Arbó (BMSJA), 
el Museu de la Mar (MME) de 
l’Ebre o l’Església Nova.
La programació completa 
d’aquesta tardor cultural a la 

Més de 50 activitats 
culturals aquesta tardor

Ràpita es podrà consultar a 
partir d’avui a la pàgina www.
larapita.cat. 
També s’hi podrà accedir a 
través del codi QR inclòs al 
cartell. Les xarxes socials de 
l’Ajuntament i les de la Regi·
doria de Cultura també n’in·
formaran. Pel que fa a la venda 
d’entrades dels espectacles de 
pagament, es podran adqui·
rir a través de la plataforma 
Notikumi.com, a partir de di·
marts que ve.

terres de l’ebre

Reforç del front litoral 
del Delta

ACCIÓ CLIMÀTICA

Més serveis 
a l’Escola 

Bressol
Des de l’Ajuntament de Go·
dall “hem apostat per aug·
mentar els serveis prestats 
a l’Escola Bressol Municipal 
amb l’obertura del servei de 
menjador amb carmanyola 
per als més petits i petites. 
Aquest servei és el resultat de 
l’anàlisi de les necessitats de 
les famílies de Godall”. 
Aquest any l’Escola Bres·
sol ha passat a titularitat de 
l’Ajuntament de Godall, per·
metent ampliar l’horari i les 
edats dels alumnes. 
“Considerem que millorant 
els serveis que ofereix la Llar 
es pot ajudar que les famílies 
es quedin a viure al municipi, 
que no marxin, i que en vin·
guin de fora. Volem agrair la 
col·laboració de l’AFA de Go·
dall”.

GODALL
L’Ajuntament 

xifra en 1,8 
milions els 

danys provocats 
pel darrer 
temporal

L’Ajuntament ja té sobre la 
taula una primera valora·
ció dels danys ocasionats 
pel pas del temporal DANA 
a principis d’aquest mes de 
setembre. L’estimació del 
cost de reparació dels danys 
puja a 1,8 milions d’euros. En 
total són més de 200.000 
metres quadrats de camins 
municipals “destrossats”,  se·
gons ha apuntat l’alcaldessa, 
Núria Ventura, que ha dema·
nat “agilitat en la tramitació 
d’ajudes. Des de l’àmbit mu·
nicipal no podem fer front a 
la reparació sense fons d’al·
tres administracions”.

ULLDECONA

Esquerra commemora l’1 d’octubre 
amb un acte per a l’amnistia i 

l’autodeterminació

La Federació de l’Ebre d’Es·
querra Republicana de Ca·
talunya commemorarà el 6è 
aniversari de l’1 d’octubre 
diumenge vinent a les 11 h, 
al davant del Pavelló Firal de 
la Ràpita, on es reivindicarà 
l’amnistia i l’autodeterminació, 
amb la participació del sena·
dor republicà i catedràtic Joan 

Queralt i Jiménez; els encausats 
judicials, Josep Lluís Salvadó i 
Tenesa, Josep Caparrós i Garcia, 
i Albert Salvadó i Fernàndez; i la 
secretària general de la Federa·
ció, Norma Pujol i Farré.
L’acte, a més d’expressar la so·
lidaritat i suport als milers de 
represaliats independentistes, 
se centrarà en l’assoliment de 

LA RÀPITA

l’amnistia i la seva considera·
ció com a punt de sortida de la 
negociació amb el nou govern 
espanyol per poder avançar i 
retornar el conflicte polític al 
terreny de la política, per a una 
solució democràtica que doni 
la veu al poble de Catalunya i 
faci possible l’exercici del dret 
a l’autodeterminació.

trastar·ho amb el Ministeri. 
Això vol dir que ens plantaríem 
al 2024 amb una proposta tèc·
nica, al 2025 podríem redactar 
els projectes i a finals d’aquest 
any o principis del 2026 es 
podrien començar els tre·
balls”. Gómez ha volgut re·
cordar que el marc temporal 
que planteja l’Estratègia Del·
ta, el projecte del govern ca·
talà on s’insereix aquesta ac·
tuació, abasta un període de 
vuit anys, del 2022 al 2030. 
(Notícia de Canal TE)

El director dels Serveis Ter·
ritorials d’Acció Climàtica, 
Alimentació i Agenda Rural, 
Jesús Gómez, ha avançat 
aquest dijous a CANAL TE que 
està a punt de sortir publicat 
al Butlletí Oficial de la Unió 
Europea la licitació d’un pro·
jecte per fer totes les actua·
cions de reforç al front litoral 
(Marquesa·Trabucador·Buda) 
i d’obertura de la bocana del 
Fangar. “Probablement, mol·
ta de l’arena per a la platja de 
la Marquesa podrà sortir de la 
bocana del Fangar. I la res·
ta provindria dels jaciments 
d’arenes que hem detectat 
davant de la costa del delta. 
Això encara s’ha de validar 
tècnicament i portar·ho a la 
comissió bilateral per con·

Licitació d’un 
projecte per fer totes 

les actuacions de 
reforç

Promoure 
la salut 

mental en la 
comunitat

Una setmana d’activitats 
per prevenir el suïcidi i pro·
moure la salut mental en la 
comunitat URV.
Del 2 al 6 d’octubre als 
campus de la Universitat, 
les jornades #TrioLaVi·
da sensibilitzaran sobre el 
suïcidi, la primera causa de 
mort entre les persones de 
15 a 34 anys. Les jornades 
són una iniciativa de les uni·
versitats públiques cata·
lanes i el Departament de 
Salut. Els estudiants, el per·
sonal docent, investigador, 
tècnic i administratiu poden 
participar en les catorze ac·
tivitats que ha organitzat la 
URV.

URV
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terres de l’ebre

TORTOSA EBRE, 
DE L’ODI A L’AMOR  
Fa uns 20 anys, ningú no 
hauria imaginat una fusió 
del CD Tortosa, que era el rei 
de la tercera divisió, i l’Ebre 
Escola a qui un dia se li va 
acudir fer un equip a 4a ca-
talana. Un sector de socis del 
CD Tortosa estan dolguts de 
veure la desaparició del seu 
club. I els comprenc però cal 
mirar cap endavant i no cap
enrere. L’Ebre Escola havia 
tocat sostre: de 4a catalana 
a 2a catalana. I sol no podia 
caminar per la 1a Catalana. 
El Tortosa estava ancorat a 
la segona catalana i amb una 
gestió esportiva en els dar-
rers anys deficitària. Els dos 
equips s’odiaven però diuen 
que de l’amor a l’odi només 
hi ha un fil molt fi. Avui 
estan junts. No és la primera 
unió a la ciutat. Cal recordar 
la unió de l’Ibèric i l’Ateneu 
i entre estos i altres clubs, 
als anys 40, van comportar 
l’inici del CD Tortosa en 
competicions regulades per 
la federació. El positiu d’això 
és que, en principi, hi ha 
actualment doble membres a 
la junta (14) i més gent jove 
amb noves idees. No sé si 
manen els de l’Ebre Escola, o 
si ho fa Marià Curto. Tampoc 
sé si els de l’Ebre Escola es 
menjaran als que venien del 
CD Tortosa. Només sé que és 
un nou club que ha recuperat 
la primera catalana i potser 
en unes campanyes pot llui-
tar per tornar a la Tercera di-
visió. L’important és que tots 
dos estan units i a Tortosa 
es torna a respirar futbol i 
amb una mitjana d’edat de 
23 anys.  Jo només sé i esta 
escrit, que aquesta fusió vaig 
dir que es faria. I ho vaig 
dir fa anys. I els avanço que 
en uns anys pot haver una 
revolució total a la directiva 
amb un nou president.

CELMA

FUSIÓ: CELMA 
VA DIR-HO AMB 
ANTELACIÓ
He llegit la columna de Celma 
d’avui i una vegada més he de 
confirmar que va encertar amb 
antelació que la fusió entre el 
CD Tortosa i l’Ebre Escola es 
faria. Recordo que, al mes de 
maig, a Canal Terres de l’Ebre, 
a Minut 91, vaig organitzar 
una tertúlia amb protagonis-
tes dels dos clubs. Celma va 
intervenir des de la messeta. 
Faltaven poc dies per les as-
semblees. I Celma va dir que la 
fusió es faria. Va avançar-ho. 
I així va ser. També penso que 
en aquell moment hi havia 
gent que encara tenia dubtes. 
Però tot es va saber conduir 
per la sendera que més conve-
nia. O sigui, per fer la fusió. 
D’aquell programa/tertúlia, 
que vaig moderar, se’m va 
acusar de posicionar-me mas-
sa. I dels motius pels quals ho 
feia. Crec que només vaig obrir 
un debat per opinar. I d’això es 
tractava. Si la fusió fou i és la 
solució, jo encantat. És veritat 
que socis del CD Tortosa no ho 
perdonaran mai. Però excepte 
un, que va fer reunions i ho 
va intentar, tampoc van haver 
més moviments per canviar la 
decisió. Com diu Celma, s’ha 
de mirar endavant. I jo també 
ho faig. Se sabia que es perdri-
en molts llençols pel camí. I 
s’han perdut. I al final, en una 
fusió, una de les dues parts 
acaba tenint més presència 
que l’altra. I això també pot 
passar en este cas. 

MICHEL TERCERA FEDERACIÓ
TERCERA FEDERACIÓ

Pobla-Rapitenca, diu 12h

PRIMERA CATALANA

Ascó-Martorell  diss 17h

Tortosa E-Catllar  diumenge 18h

SEGONA CATALANA

Dissabte

Móra Nova-Pobla B 16.30 h

Catalònia-Aldeana  16.30h

Cambrils U-Vilaseca 18.30h

Arboç-Camp Joliu  18.30h

Diumenge

R Bítem-la Sénia 17h

Camarles-Cubelles  17h

Ampolla-Hospitalet 17h

Gandesa-Espanya Canonja 17h

Ulldecona-J i Maria 17h

TERCERA CATALANA

Dissabte

S Bàrbara-Camarles 17h

Masdenverge-la Cava 17.30h

Roquetenc-Catalònia 18h

Alcanar-J i Maria 18.30h

Diumenge

Amposta-Flix 17h

Xerta-Perelló 17h

Pinell-Godall 17h

Ametlla-Tortosa E (dia 11. 20.45h)

QUARTA CATALANA 

Dissabte

Campredó-Gandesa 17h

S Jaume-Horta 17h

La Cava-Benissanet 17h

Ametlla-Corbera 17h

Olimpic-Torre Espanyol 17.30h

Diumenge

Tivenys-Amposta 15.30h

Ginestar-J i Maria 17h

La Galera-Fatarella 17h

LA PRIMERA

Minut 91. 
Dilluns:

21.30 h a Canal TE/ 
20h a Canal TE 24

Dimarts:
 20 h a Canal TE 24 i 

23.30 a Canal TE

La Rapitenca ha anunciat esta 
setmana el fitxatge de Gian 
Méndez, extrem esquerre de 
nacionalitat Australiana, que 
arriba procedent del Syrianska 
de la lliga Sueca. Ve per a refor·
çar la part davantera de l’equip 
com també ho fa l’altre fitxat·
ge, Hicham Benamar, proce·
dent de la UE Sants.
La Rapitenca buscarà revertir 
diumenge a la Pobla de Ma·
fumet la situació després de la 
derrota de dissabte passat con·
tra el Perelada (0·2). Un partit 
en què els rapitencs van estar 
desconnectats en els primers 
10 minuts i van pagar·ho car. 
Els gironins van avisar amb una 
pilota a l’esquena de la defensa 
local i es van avançar aviat ar·
ran d’una falta. La pilota va anar 
penjada a l’àrea rapitenca i no 
es va poder contrarrestar. Acte 
seguit, un malentès va suposar 
el 0·2. Massa concessions. És 
cert que l’equip rapitenc va re·
accionar i va tancar el Perela·

La Rapitenca reforça la 
davantera amb dos fitxatges

da, però sense crear ocasions 
clares. A la represa el domini 
local es va intensificar. Els visi·
tants es van atrinxerar i van evi·
tar els intents locals, tot i que és 
veritat que van haver ocasions 
rapitenques per entrar el partit, 
tot i jugar amb 10 per l’expulsió 
de Verge. Tres jornades en tres 
derrotes. Inici de lliga inesperat 
i ara necessitat de canviar la di·
nàmica. Falta un resultat positiu 
per tenir més confiança. 
Hi ha preocupació pels resul·
tats però també voluntat de 
que amb treball es podrà re·
vertir el començament d’una 
temporada en la que s’està fent 
una inversió considerable en 
fitxatges. 

El partit 
de Canal TE:

Amposta-Flix   
Diumenge 22.30h

CANVI D’HORARI DILLUNSCANVI D’HORARI DILLUNS
Minut 91 en dilluns 

a les 21.30 h a Canal TE i a les 
20 h a Canal TE 24

Diumenge rebrà 
el Catllar (18 h)

Pas endavant del Tortosa 
Ebre, a la Canonja (0-1)
El Tortosa·Ebre va assolir una 
victòria amb gran valor, a la Ca·
nonja (0·1). 
Josep Balart, tècnic del Torto·
sa Ebre: “l’equip va tenir un ini·
ci molt intens i ben posat, sent 
molt aplicat en la idea que por·
tàvem, evitant que ells  es po·
guessin sentir còmodes amb el 
seu joc més directe. I en el cas 
de no poder·lo evitar, intentar 
dominar·lo. Durant els primers 
minuts va ser important fer una  
forta pressió a la seua sortida 
de pilota,  tenint aviat Dome 
una bona ocasió. I Dani va dis·
posar·ne d’una altra. L’equip 
va controlar bé la situació i era 
capaç d’atacar quan va tenir pi·
lota. I va arribar el gol, amb una 
gran jugada de Peque. Era el 
minut 15. L’equip va saber adap·
tar·se al 0·1. Als darrers minuts 
de la primera meitat vam perdre 
control del partit. Ho vam parlar 
al descans. I a la represa sabí·
em que augmentaria la pressió 
de la Canonja. Érem conscients 
que havíem d’estar molt atents. 
Al principi vam controlar els 
seus intents però amb els mi·
nuts ells van posar més presèn·

cia física ofensiva, amb Domin·
guez i Pau Monclús, acumulant 
molta gent davant. Vam seguir 
molt concentrats. Està clar que 
vam haver de fer enrere. Ens  va 
faltar tenir una mica més la pi·
lota, tot i que vam intentar·ho. 
En els darrers minuts el bom·
bardeig a l’àrea nostra va ser 
costant. L’equip va estar molt 
sencer, no va concedir ocasi·
ons, tot i que qualsevol pilota 
a l’àrea podia significar l’empat. 
Però vam contrarestar·ho tot i 
ser inferiors en joc aeri. Al final, 
vam passar amb nota un partit 
exigent. Content per la imat·
ge, i per saber patir, controlant 
un tipo de joc al que no estem 
acostumats. Vam sumar 3 punts 
en una categoria en què debu·
tes. Dues jornades sense perdre 
i la porteria a zero. Valoració 
molt positiva del treball i de 
l’actitud dels tots els jugadors”. 
Gilabert, sancionat, serà baixa 
en el proper partit.

Gian Méndez 
(Syrianska), de la lliga 
Sueca i Hicham (Sants)
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Hospitalet, 1
Ulldecona, 2

Victòria molt important de 
l’Ulldecona, al camp de l’Hos·
pitalet (1·2). El tècnic Juanjo 
Serrano comentava que “a la 
primera part vam controlar el 
joc en tot moment. A part, dels 
dos gols, vam crear vàries oca·
sions clares per decidir. L’equip 
va fer una bona lectura de la 
situació i va saber quan atacar 
ràpid i quan no. I també quan 
havia de defensar amb les línies 
juntes a camp propi i quan ha·
via de pressionar dalt”. La bona 
feina es va veure reflectida amb 
els gols de Keba i Grivinyo. A 
la represa, segons Serrano, 
“l’Hospitalet va fer un pas avant 
i a base de lluita i joc direc·
te ens va marcar. I durant uns 
10’ ens va tancar tenint alguna 
ocasió bastant clara. Natros 
durant tota la segona part tam·
bé vam disposar de 4 ó 5 ocasi·
ons molt clares per sentenciar. 
Al no fer·ho ens va tocar patir 
però al final vam defensar prou 
organitzats i el patiment no fou 
excessiu. Victoria important 
perquè volem sumar molt en 
les primeres 10 jornades”. L’Ull·
decona continua amb baixes 
de jugadors que s’arrastren de 
la lliga passada. “Esperem que 
poc a poc entren en dinámica 
d’entrenaments”. També eren 
baixa Eric i Ethan que pareix 
que la lesió a Camarles no és 
tot el greu que es pensava.

Aldeana-Gandesa, 2-1
L’Aldeana va guanyar el Gan·
desa en un derbi molt intens. 
Partit igualat, amb jugades 
polèmiques i que hagués po·
gut decantar·se d’un costat o 
de l’altre. El Gandesa, amb l’1·
1, va reclamar un penal, que 
no fou xiulat.
A la primera meitat, Edgar, de 
penal, va fer 1·0. Oriol, amb 
un gol de bandera, va empa·
tar. A la represa, als darrers 
minuts, una bona jugada local, 
d’enginyeria, entre Villa, Aleix i 
Edgar, que va culminar·la, va 
valdre el gol que va sentenci·
ar. El Gandesa tindria la seua 
ocasió d’empatar. La va evitar 
Auré, porter local.
Xavi Cid, mister de l’Aldeana: 
“va ser un partit molt igualat 
davant d’un bon equip. Un 
empat no hagués estat injust 
però penso que en el còmput 
global natros vam tenir més 
ocasions, tot i que ells també 

Empat de 
l’Ascó (1-1)

L’Ascó va empatar al camp de 
la Fundació At Vilafranca (1·1). 
L’equip d’Arnau va començar 
bé, davant d’un rival que es·
perava al seu camp. Els de la 
Ribera d’Ebre van avançar·se 
i al descans es va arribar amb 
el 0·1. Però a la represa, els 
vilafranquins van fer un pas 
avant i van tenir domini de pi·
lota davant d’un Ascó que no 
va poder tenir·la i que va patir. 
L’At Vilafranca va empatar i va 
apretar fins el final. 
Arnau, mister de l’Ascó, mani·
festava que “ens va quedar un 
sabor agredolç perquè vam fer 
una primera mitja hora força 
bona però després, i sobre tot 
a la segona meitat, no vam te·
nir control del joc i, en gene·
ral, no vam estar com l’equip 
pot estar·ho. No obstant, és 
important que quan no jugues 
del tot bé acabes puntuant i 
més fora”. L’Ascó, encara al 
camp annex, rebrà demà el 
Martorell. Mark i Kabir van de·
butar.

Cubelles-Ampolla, 4-0
El Cubelles va golejar l’Ampolla 
en un partit que va encarrilar al 
primer temps i que va senten·
ciar al final del segon.
Caparrós, mister del Cubelles: 
“va ser un partit en el que vam 
estar encertats en les ocasi·
ons que vam tenir. El fet d’anar  
2·0 al descans va donar mol·
ta confiança i va condicionar 
a l’Ampolla que la represa va 
haver d’obrir·se bastant. Du·
rant la primera mitja hora vam 
controlar el joc, però l’Ampolla 
va estar ben posada i no ens va 
deixar crear ocasions clares, a 
banda dels gols. A la segona 
meitat, ells van haver d’arriscar 
i en els primers minuts van fer 
sensació de perill. Podia caure 
el 3·0 però també el 2·1. Amb 
el pas dels minuts, amb espais, 
a la contra, ja vam poder tenir 
ocasions clares i al final vam fer 
dos gols més amb el duel tren·
cat. Content per la victòria, El 
resultat final penso que va ser 

un xic abultat. No obstant, vam 
ser eficaços”.
Diego Reyes, mister de l’Am·
polla: “sabíem que visitàvem 
un molt bon equip. Vam plan·
tejar el partit esperant al nostre 
camp i buscant sortir a la con·
tra. Ells va tenir domini de pilo·
ta però sense fer perill excepte 
una jugada en què ens van aga·
far l’esquena i que va ser l’1·0. 
Fou aviat i ens va costar reac·
cionar. Poc a poc vam créixer 
però un segon gol a pilota atu·
rada, abans del descans, ens va 
fer mal. En el segon temps vam 
canviar el sistema, intentant 
apretar i vigilant les seues con·
tres. Vam buscar entrar en el 
partit. No vam aconseguir ·ho 
i al final ells a la contra ens van 
fer dos gols i van tenir alguna 
opció més. El Cubelles és un ri·
val que treballa bé les contres, 
a més de tenir bons recursos. 
Res a dir de la seua victòria, ens 
van superar”.

Vilaseca-Camarles, 0-2
El Camarles va assolir una vic·
tòria de prestigi que li dona 
confiança. Va guanyar al camp 
del Vilaseca (0·2). José Berto·
meu, director esportiu del CF 
Camarles: “va ser un partit en 
què ens jugàvem molt després 
dels dos resultats anteriors, 
havent fet mèrits a l’Ampolla 
per guanyar i només sumant 
un empat. A Vilaseca, vam 
sortir amb molta intensitat, 
tot i que ens va costar adap·
tar·nos al partit. El Vilaseca va 
tenir més domini. No obstant, 
amb els minuts vam estar bé 
en defensa i sortint amb pos·
sibilitats a la contra. Així Pau 
Cardona va marcar el 0·1. A 

la represa natros vam sor·
tir més concentrats encara, i 
vam aconseguir el segon gol, 
també obra de Cardona. Amb 
el 0·2 ells van insistir però 
vam estar força bé en l’as·
pecte defensiu, molt segurs. I 
amb espais vam tenir algunes 
possibilitats. Ells van tenir·ne 
alguna però no moltes, i les 
poques que van generar les 
va evitar Josué. Gran victòria 
que dona molta confiança. 
Era important guanyar el pri·
mer partit, per tenir tranquil.
litat. Destacar el treball de tot 
l’equip, molt unit i amb molt 
bona actitud”. Borràs, Bera i 
Joan Comes foren baixa.

van generar·ne. La victòria va 
ser molt valuosa i treballada”. 
Sobre el penal, el mister lo·
cal considerava que “és una 
jugada complicada perquè 
penso que el nostre jugador 
primer toca la pilota. No obs·
tant, després hi ha contacte. 
En tot cas, crec per defensar 
una jugada així dins de l’àrea, 
és recomanable no anar a ter·
ra i més quan és a prop de la 
línia de fons i apartada de la 
porteria”. Nacho segueix sent 
baixa per lesió. 
Ivan Romeu, tècnic del Gan·
desa; “va ser una llàstima no 
haver puntuar. Un punt el vam 
merèixer. A la primera meitat 
poc a poc vam interpretar mi·
lor el pla de partit i, tot i rebre 
l’1·0, vam jugar més ben Posi·
cionats. I ells ja no es van sen·
tir còmodes. A més, ens vam 
poder associar per dins i així 
va venir el gran gol de l’em·

SEGONA CATALANA. Jornada 3

pat. La primera meitat la vam 
acabar força bé, fent sensació 
que podíem marcar l’1·2. A la 
segona vam entrar bé. El partit 
va ser exigent. Vam continuar 
ben posats, i ells ja no ens van 
generar ocasions clares. Van 
haver més espais i amb els 
minuts es veia que qui marcar, 
s’emportava el partit. Natros 
vam fer diverses arribades a 
més d’un penal que per mi 
ho era i que no es va xiular. 
Vam crear diverses situacions 

però no vam marcar. Ells, ar·
ran d’una bona jugada combi·
nada, van superar línies i van 
assolir el 2·1. Vam reaccionar i 
Dilla va tenir l’empat que Auré 
va traure. Penso que l’empat 
era el resultat més just. En tot 
cas, content de la imatge, de 
l’evolució en les jornades que 
portem, venint d’una pretem·
porada com la que vam fer. 
Orgullós del treball de l’equip. 
Vam acabar amb bones sensa·
cions”.

Camp Joliu, 1
Catalònia, 0

El Catalònia va perdre en el 
segon desplaçament de la lli·
ga, contra el Camp Joliu (1·0). 
Segons Dani Fernandez, mis·
ter de l’equip jesusenc: “els 
primers 10 minuts van ser de 
tempteig amb prou domini de 
pilota i sense patir en defensa. 
Vam tenir una ocasió bastant 
clara, amb un xut llunyà. Acte 
seguit ells van respondre amb 
una ocasió. A partir d’allí natros 
vam perdre el domini i ens van 
crear superioritats numèriques 
a la nostra zona 1. En aquesta 
fase ens van marcar l’1·0. Tot 
i que vam ajustar·nos en de·
fensa, vam seguir patint i no 
vam poder estirar·nos gens, 
excepte un tret exterior ja  a 
les acaballes del primer temps. 
A la segona meitat va canviar 
el plantejament de l’equip lo·
cal, buscant la contra. Natros 
vam tenir més la pilota, vam 
fer un pas avant per no vam 
poder generar i menys finalit·
zar. No obstant, dir que a fal·
ta de 10 minuts vam disposar 
d’una ocasió molt clara però 
no va poder ser i al final vam 
cedir una derrota en un partit 
en què, tot i no generar exces·
siu perill, el més just va poder 
ser l’empat”. El Catalònia rebrà 
l’Aldeana, demà. Serà el retorn 
del jesusenc Pau Alegria, ara 
segon tècnic de l’equip aldeà, a 
la Santa Creu.

PRIMERA CATALANA. Jornada 2

2A CATALANA1A CATALANA

1. Cubelles
2. Aldeana
3. Ulldecona
4. Arboç
5. R Bítem
6. Cambrils U
7. La Sénia
8. P Mafumet
9. Vilaseca
10. Camp Joliu
11. J i Maria
12. Mora Nova
13. Camarles
14. Hospitalet
15.  Gandesa
16. Ampolla
17. Catalònia
18. E Canonja

8
6
7
3
5
5
9
5
4
4
1
3
7
3
4
5
3
1

2
2
4
2
2
3
5
3
3
4
1
4
9
5
7
9
9
9

7
7
6
6
5
5
4
4
4
4
4
4
4
3
3
2
1
0

1. Prat
2. F Vilafranca
3. At S Just
4. Santfeliuenc
5. Vilanova
6. Morell
7. Tortosa E
8. S Ildefons
9. Canonja
10. Martorell
11. Gornal
12. Ascó
13. Catllar
14. Sarrià
15.  Parc
16. Sitges

6
4
3
3
3
2
1
5
1
4
2
1
2
2
3
1

3
1
1
1
1
1
0
4
1
5
3
2
4
4
7
5

6
4
4
4
4
4
4
3
3
3
3
1
1
0
0
0

Edgar va marcar els dos gols aldeans.
El Gandesa va reclamar un penal 

que no fou xiulat, 
a la represa, amb l’1-1
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3A CATALANA2A CATALANA

El brasiler Felipe, que 
estava a la Rapitenca, va 

debutar amb la Sénia

1. Masdenverge
2. Amposta
3. La Cava
4. Flix
5. Roquetenc
6. Perelló
7. Ametlla
8. S Bàrbara
9. Xerta
10. J i Maria
11. Tortosa E
12. Camarles
13. Alcanar
14. Pinell
15.  Godall
16. Catalònia

7
7
3
7
4
3
2
6
2
3
3
2
2
4
2
1

1
1
0
6
3
2
1
6
3
6
3
3
5
7
5
6

6
6
6
4
4
3
3
3
3
3
2
1
1
0
0
0

J i Maria, 0
Rem Bítem, 0

Jesús i Maria i Rem·Bítem van 
empatar sense gols. Lluís For·
nés, tècnic del Jesús i Maria: 
“va ser un partit en general molt 
igualat. El R Bítem va demostrar 
ser un gran equip, que té un bon 
entrenador, que sap el que fa. La 
veritat és que el R Bítem va venir 
a fer el seu partit, amb les idees 
clares i no ens va deixar crear 
oportunitats. A les acaballes del 
duel el partit es va obrir i tots dos 
vam tenir ocasions. En tot cas, 
penso que resultat va ser just, El 
partit va ser interessant quant a 
ritme i alternatives, ells van te·
nir una mica més de tranquil.
litat amb pilota. En general, tot 
i no haver gols, va ser un partit 
per gaudir·lo. L’aficionat s’ho 
va passar bé”. Pel que fa al rival, 
Lluís comentava que “no és el 
mateix R·Bítem de l’any passat. 
Ara és un equip molt consolidat 
i la veritat és que com es veu en 
les 3 jornades que portem, cos·
tarà molt superar·lo”. Els locals, 
a darrera hora, van reclamar un 
penal de Selu sobre Ivan. 
Adrian Gonçalves, tècnic del 
R Bítem: “sabíem que seria un 
partit molt complicat però tal 
com va anar el punt va saber a 
poc. L’equip es va adaptar molt 
bé al partit. Va ser competitiu, 
tenint molta personalitat per 
portar el partit on volia. La pri·
mera meitat considero que va 
ser nostra, amb opcions. La 
lesió de Sergi va suposar ajustar 
posicions i ens va costar fer·ho. 
No obstant, a la represa, vam 
poder ajustar alguna cosa més 
i vam estar molt bé, contrares·
tant el joc d’un rival que és molt 
potent físicament. I vam estar 
a prop del gol, generant possi·
bilitats. Al final, ells van apretar 
però natros vam estar força bé”. 
El proper partit serà contra la 
Sénia, exequip d’Adrian.

arribar. A la primera jornada 
vam ser molt eficients en les 
ocasions; en les dues darreres 
ens està costant molt aprofi·
tar les ocasions que generem. 
Som un equip jove que fa un 
futbol ofensiu. Després cal va·
lorar que hem d’estar millor 
per evitar les transicions ofen·
sives del rival. La línia és bona. 
Estem fent moltes coses ben 
fetes però hi ha d’altres que no 
i els rivals les estan aprofitant”. 
Amb la Sénia van tornar a jugar 
3 juvenils. Va debutar el brasi·
ler Felipe Madeiros que estava 
a la Rapitenca. Ivan i Narcís 
van ser baixa per lesió.
Ambròs, tècnic del Móra la 
Nova: “a la primera meitat va 
sortir bé el pla que teníem, 
buscant generar espais a l’es·
quena de la defensa rival, ata·
cant ràpid, sent una mica més 
directes del que som habitual·
ment. Ens va anar bé. La Sénia 

va tenir dues rematades amb 
perill, però natros a la con·
tra vam fer mal. Vam marcar 
el 0·1 i va tenir diverses situ·
acions, abans del 0·2 que va 
ser poc abans del descans. A 
la represa, en els primers deu 
minuts vam intentar tenir més 
pilota, interpretant el que el 
partit requeria. Però arran 
d’una falta lateral ens van aga·
far despistats. Ells van traure 
ràpid i ens van marcar. Crec 
que va haver un fora de joc 
posicional en l’acció. L’assis·
tent va poder veure·ho però 
l’àrbitre va donar el gol. L’1·2 
ens va fer mal. Poc després 
ells van empatar. Amb el 2·2 
la Sénia va apretar molt i na·
tros que encara estem limitats 
d’efectius. Vam saber defen·
sar·nos i sumar un punt que 
és meritori tot i que sap greu 
perquè estàvem 0·2”. Nil es 
va lesionar, afegint·se a la llis·
ta de baixes. A falta de proves 
mèdiques sembla que podria 
tenir creuats. Per tant, la si·
tuació que no millora pel que 
fa a les baixes, esperant poder 
recuperar gent en la propera 
jornada contra la Pobla B. Va 
debutar un alter juvenil, Edgar 
Asens.

La Sénia i Móra la Nova van 
empatar en un partit obert en 
el que van haver moments per 
als dos equips (2·2). Els visi·
tants es van avançar amb gols 
de Guiu i de Yassine. A la re·
presa, Marc Lleixà i Vilaró van 
empatar.
Albert Bel, mister de la Sé·
nia, opinava que “sensacions 
agredolces, per segona set·
mana seguida vam fer mèrits 
per emportar·nos alguna cosa 
més. És cert que el partit es va 
complicar a  la primera meitat 
i després cal valorar que vam 
salvar un punt; però penso 
que vam fer mèrits per a més. 
A la primera meitat vam tenir 
quatre o cinc ocasions molt 
clares amb el 0·0. El Móra la 
Nova va fer dos aproximaci·
ons, la primera ens va penalit·
zar amb un gol de Guiu i, des·
prés poc abans del descans, 
ens van agafar a la contra i ens 
van fer el 0·2. A la represa vam 
ajustar per contenir les tran·
sicions ofensives del Móra la 
Nova. Vam anar pel partit com 
a la primera meitat però esta 
vegada vam tenir l’ençert per 
empatar i després vam generar 
les oportunitats per remuntar 
amb un tercer gol que no va 

La Sénia-Móra la Nova, 2-2
La Cava, 2

Xerta, 0
La Cava va guanyar el Xerta i 
suma el segon triomf, en dues 
jornades en què no ha encai·
xat. Kiki, mister de la Cava: “vam 
començar bé, marcant aviat. 
Després ens va faltar una mica 
de pausa. No obstant vam con·
trolar bé el partit, no concedint 
opcions i creant les nostres 
amb dues rematades als pals. I 
el seu porter va estar força bé. 
A la represa, ells van apretar 
una mica més però el 2·0, a la 
sortida d’un córner, va decidir i 
ens va donar tranquil.litat. Se·
guirem treballant per continuar 
sumant”.  Des de Xerta opina·
ven que “vam plantejar de fer el 
partit que a natros ens interes·
sava per l’entitat del rival i per 
adaptar·nos a un camp al que 
no estem habituats. Tot es va 
girar aviat arran d’una indeci·
sió nostra que va generar l’1·0 
d’ells. La Cava, amb l’1·0 va ser 
superior fins el descans amb 
dos o tres ocasions clares per 
decidir. A la represa, l’1·0 ens 
va fer estar vius dins del partit. 
Vam efectuar algun retoc. La 
sortida de l’equip a la segona 
meitat va ser positiva. Vam cre·
ar dues ocasions clares i era el 
moment que ens vam trobar 
millor. Quan millor vam estar, 
la Cava arran d’un córner va fer 
una molt bona rematada que 
fou el 2·0 que ja va sentenci·
ar. Ja no vam poder reaccionar. 
La segona part fou igualada. 
Ells, excepte els darrers minuts, 
quan van haver espais amb el 
2·0, no van fer perill en el pri·
mer tram de la represa”.

Flix, 5
Pinell, 4

Va ser el partit boig. Una pri·
mera meitat en què el Flix va 
ser molt superior, arribant al 
descans amb el 3·1, amb altres 
opcions. A la represa, els locals 
van fer el quart però el Pinell 
va ser més intens i va marcar 
el 4·2. El Flix va establir el 5·2 
que semblava sentenciar. Però 
es va quedar amb deu (64). El 
Pinell no va cedir i va marcar 2 
gols i va fer patir al Flix. 
“Fer 4 gols fora i no puntu·
ar sap mal. Però hem d’assu·
mir que és tercera i no quarta. 
Hem d’adaptar l’equip i millo·
rar”, deien des del Pinell. John, 
que va estar al Catalònia, va fer 
dos dels gols pinellans. 

Tercera catalana: l’Amposta goleja el Santa (5-1)
L’Amposta va guanyar el San·
ta  (5·1) en la segona jornada. 
No obstant, cal dir que el Santa 
Bàrbara va començar molt ben 
posat, amb les idees clares, i 
a al contra va gaudir de dues 
situacions amb possibilitats. 
L’Amposta, amb més domini de 
pilota, li va costar obrir el partit. 
Ho va fer amb 5 minuts, acon·
seguint 3 gols, dos de Nico i un 
olimpic de Garcin. Els planers 
no van estar d’acord amb di·
verses decisions arbitrals. I van 
sortir del partit amb les pro·
testes. Poc abans del descans, 

els visitants es van quedar amb 
deu per l’expulsió d’Ivan.Amb 
el 3·0 i el Santa amb deu no va 
haver més història a la represa. 
Aviat Àlex López va fer el 4·0. 
El ritme va baixar.  Marc va es·
tablir el 5·0 i el visitant Samper 
va aconseguir el 5·1 definitiu. 
Ferran Simó, tècnic de l’Am·
posta: “al primer temps ens va 
costar i el Santa Bàrbara va fer 
dues transicions força ràpides. 
Després, vam saber interpretar 
el partit buscant obrir el camp 
i generant espais. Així van arri·
bar els dos primers gols. Amb 

Vidal lidera el triomf de l’Ametlla, al Perelló (0-2)
L’Ametlla es va emportar el 
derbi al camp del Perelló (0·
2). Cal destacar el gran ambi·
ent que va haver a la Vinyeta.
Xavi Castillejo, tècnic del 
Perelló: “va ser un partit igua·
lat, molt intens que va deci·
dir·se en els darrers minuts 
quan es podia decantar tam·
bé del nostre costat perquè 
vam generar possibilitats. Al 
primer temps ells van tenir 

més presència, amb un pe·
nal que potser a natros, a la 
represa, també se’ns hagués 
pogut xiular al nostre favor. A 
la represa natros vam fer un 
pas avant i vam jugar més a 
camp contrari. Podia passar 
de tot i al final el derbi va ser 
per ells amb el gol d’Ivan, a 
manca de pocs minuts”. Xavi 
Subirats, mister de l’Ametlla: 
“vam fer un molt bon partit. La 

victòria fou merescuda, fins i 
tot penso que curta. Al pri·
mer temps,  a més del penal 
vam gaudir d’opcions. A la re·
presa, és cert que el partit es 
va igualar però vam generar 
ocasions, fins que al final van 
arribar els gols d’Ivan que van 
fer justícia”. Enric Salas, lesio·
nat, encara és baixa. Ivan Mar·
tínez (ex Tortosa i Cambrils U), 
nou jugador de l’Ametlla. 

el 3·0 i ells en deu, el ritme de 
joc a la represa va baixar molt. 
No em va agradar que fos així, 
però el partit ja estava trencat. 
Hem de seguir millorant amb 
el necessari i sent conscients 
que hem de ser més constants 
en els partits”.   

Els planers, en desacord 
amb decisions arbitrals, 
es van quedar amb deu 

abans del descans
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QUARTA CATALANA. Jornada 2

4A CATALANA

Catalònia, 0
Masdenverge, 4

El Masdenverge és líder després 
de golejar al camp del Cata·
lònia. Àlex Ventura, tècnic del 
Catalònia B: “l’inici del partit va 
ser complicat. Ells van comen·
çar més intensos. El 0·1 va ser 
arran d’una errada defensiva 
nostra, que no podem come·
tre si volem competir a Tercera. 
Posteriorment, l’anècdota del 
partit va ser que l’àrbitre es va 
lesionar i això ens va perjudicar. 
El 0·2 fou en un clar fora de joc. 
L’àrbitre va reconèixer que no va 
acabar de veure·ho bé perquè 
estava lesionat. El segon gol ens 
va afectar molt. Llavors es va 
aturar el partit fins que va arri·
bar una altre àrbitre. El joc es va 
reprendre i ja vam estar millor, 
ens van anul·lar un gol i vam 
ser més intensos en defensa, 
recuperant més a camp contra·
ri i fent més sensació de perill. 
En una altra jugada polèmica, 
el nostre porter estava fixant la 
tanca i el Masdenverge va trau·
re ràpid la falta i va establir el 
0·3. Llavors, per les protestes, 
el nostre porter va ser expulsat 
i el partit ja es va acabar. En ge·
neral, el Masdenverge va fer un 
bon partit i va merèixer la vic·
tòria. No obstant, penso que el 
resultat va ser abultat, principal·
ment per les jugades que vam 
tenir en contra en esta ocasió”. 
Cristian, tècnic del Masdenver·
ge: “fins l’aturada per la lesió de 
l’àrbitre penso que vam estar 
ben posats anant de menys a 
més, i avançant·nos amb el 0·2. 
Vam estar aturats uns 45 i fins el 
descans ells van empènyer més 
amunt però sense crear opci·
ons. A la segona part, arran del 
0·3 a pilota aturada, vam do·
minar més el partit i al final va 
arribar el 0·4”. 

Godall, 1
Roquetenc, 2

El Roquetenc la primera mei·
tat va jugar va ser intens, avan·
çant·se aviat amb el gol de 
Joel. Posteriorment Quim va 
fer un gran gol que fou el 0·2.  
A la represa, el Roquetenc va 
protestar una jugada de gol 
anul.lada “semblava posició del 
tot legal”. Sobre el minut 70 el 
Godall va reaccionar. Va tenir 
opcions i va posar a provar a 
Dilan, porter del Roquetenc 
que va estar encertat. Al 83, 
Zaragoza va fer l’1·2 i el partit 
va estar incert fins el final, amb 
un Godall abocat per buscar 
un empat que no va assolir. 
Manu, mister del Godall: “els 
errors ens van penalitzar mol·
tíssim i el rival va aprofitar·los 
per posar·se 0·2. Avançada la 
represa vam ser més intensos 
i vam tenir opcions, a més del 
gol. Però no vam empatar. No 
podem esperar fins el minut 70 
per dominar i jugar de la for·
ma que vam fer·ho en el darrer 
tram del partit”.

Tortosa E, 2
Alcanar, 2

Partit intens en el que els locals 
van avançar·se aviat. L’Alca·
nar va reaccionar i va empatar 
abans del descans. A la represa, 
el Tortosa Ebre es va quedar 
amb deu, però va saber adap·
tar·se i amb un gran gol de Biel 
va fer el 2·1. Segons Ruben 
mister de l’Alcanar: “el 2·1 ens 
va descol.locar i el Tortosa Ebre  
va ser millor amb inferioritat. 
Malgrat això, vam tenir oca·
sions i al final vam assolir un 
empat que fou just”. Òscar Ru·
mense, del Tortosa Ebre: “com 
en la jornada anterior, vam tirar 
la primera meitat. Després a la 
segona, tot i l’expulsió, vam es·
tar ben posats i ens vam posar 
per davant amb el 2·1. Llàstima 
perquè el 2·2 va venir al final, 
però l’empat va ser just”.
L’Alcanar, en la jornada vinent, 
rebrà la visita del Jesús i Maria. 
Per la seua part, el Tortosa Ebre 
descansarà. Per acord amb 
l’Ametlla, el partit es disputarà 
el dimecres dia 12 d’octubre.

Jesús i Maria B, 2
Camarles B, 1

El derbi de filials va acabar amb 
victòria del Jesús i Maria B 
contra el Camarles B (2·1). Un 
gran gol de Jironi als darrers 
minuts va suposar el gol del 
triomf local.
Llorenç Lozano, mister del 
Jesús i Maria, comentava que 
“era un partit important per 
refer·nos després de la goleja·
da que vam rebre a Santa Bàr·
bara. Vam sortir sent intensos 
en un partit que ja sabíem que 
seria igualat i molt físic. Ells 
van avançar·se en el marcador 
però va ser clau empatar abans 
del descans amb el gran gol 
d’Ahmed. A la represa el partit 
va seguir sent intens, i obert. 
Ells van tenir les seues possibi·
litats i natros vam tenir les nos·
tres, marcant Jeroni el 2·1 ja al 
final. Victòria important per la 
confiança”.
Florin, tècnic del Camarles: 
“ens va costar adaptar·nos 
al partit però poc a poc vam 
fer·ho i ens vam avançar en el 

marcador. En afegit ens van 
empatar amb un tret des de 
fora de l’àrea, arran d’una ac·
ció en què vam estar indecisos 
i això va suposar una pèrdua.  
El gol ens va afectar. No obs·
tant, a la segona meitat vam 
sortir ben posats i vam tenir 
dues opcions clares, amb un 
travesser i una pilota que van 
traure a prop de la porteria. El 
partit va estar obert i ja al final, 
arran d’un malentès nostre, va 
venir el 2·1. Penso que l’empat 
hagués estat el més just i fins i 
tot a la segona meitat vam fer 
mèrits per avançar·nos i poder 
decantar el derbi del nostre 
costat. Vam anar amb set bai·
xes però content del treball. 
Hem de millorar estes accions 
individuals en l’aspecte defen·
siu que ens va acabar costant 
els gols”.
En la propera jornada, el Ca·
marles B visitarà el Santa Bàr·
bara. El J i Maria viatjarà a Al·
canar.

1. Benissanet
2. La Cava
3. Ametlla
4. Corbera
5. J i Maria
6. La Galera
7. Amposta
8. Ginestar
9. S Jaume
10. Horta
11. Campredó
12. Tivenys
13. Torre Esp
14. Olimpic
15.  Fatarella
16. Gandesa

Gandesa B, 1
Ametlla B, 2

Victòria èpica. Els caleros van 
anar de menys a més i es van 
avançar amb el 0·2, de Sali·
fu i de Denis, ja a la represa. 
La dinàmica va canviar abans 
del descans amb l’expulsió del 
porter calero, Hugo. Genís, 
jugador de camp, es va posar 
sota els pals. A la represa els 
caleros es van quedar amb 9. 
El Gandesa va empènyer i va 
fer l’1·2. Els caleros van patir 
però es van emportar el triomf.

La Cava, 3
Fatarella, 2

La Cava va imposar·se al pri·
mer temps, avançant·se amb 
el 2·0. La Fata, en una falta 
lateral, va fer el 2·1. A la re·
presa els locals van tenir un 
parell d’opcions però la Fata 
va reaccionar i va progressar. 
Malgrat això, els locals van fer 
el 3·1 i van fallar un penal. La 
Fatarella, tot i els baixes, va 
competir bé i va marcar el 3·2 
i va lluitar fins el final. 

Benissanet, 5
Amposta B, 2

El Benissanet, molt més in·
tens i efectiu que el rival a la 
primera meitat, es va avançar 
amb el 3·0. L’Amposta va fer 
un pal i li van anul.lar un gol. 
A la represa, els locals van fer 
el quart gol. L’Amposta va re·
accionar amb dos gols. Els de 
la Ribera van baixar el ritme de 
joc, però van mantenir l’avan·
tatge i van sentenciar amb el 
5·2, gol de penal de Barrufet. 
“Molt contents pel resultat i 
pel fet de jugar amb 10 juga·
dors locals a l’equip titular”, va 
dir Ramon Grau.

Jesús i Maria, 1
S Jaume, 1

El Sant Jaume va generar op·
cions ja al primer temps, fallant 
un penal. Els locals, de penal, 
van fer l’1·0. El S Jaume va em·
patar abans del descans. A la 
represa, els visitants van tornar 
a generar opcions. Es van que·
dar amb 10 (no van estar mas·
sa conformes amb l’arbitratge) 
i els darrers minuts foren més 
oberts amb un J i Maria que va 
treballar fins el final. 

Campredó, 3
Tivenys, 3

El Campredó va imposar·se al 
primer temps. El 3·1 al des·
cans ho reflectia. Larepresa 
va ser del tot diferent. L’equip 
local va baixar físicament i el 
Tivenys va reaccionar. Un pe·
nal protestat pels locals “molt 
justet” va significar el 3·2. 
Després, el Tivenys va empa·
tar i va buscar el quart. Amb 
l’expulsió del porter local, un 
jugador de camp va acabar 
sota els pals. Al final, 3·3.

Corbera, 6
Ginestar, 1

El Corbera va golejar un Gines·
tar de pega. Els locals van avan·
çar·se i van generar opcions. 
Però Magí, de falta directa, va 
empatar. El partit es va travar. 
Els locals van reclamar un penal 
a Ubalde. Abans del descans, el 
visitant Pinxo fou expulsat. Per 
la represa, Nico, porter visitant, 
es va lesionar. Aviat, en pròpia, 
va arribar el 2·1. El Ginestar va 
arriscar i el Corbera, amb es·
pais, va ampliar l’avantatge amb 
3 gols de Marcos i un d’Ady.

Horta, 1
Olímpic, 1

L’Olimpic es va avançar amb 
gol d’Uri. L’Horta, equip molt 
jove, va reaccionar i va gene·
rar arribades, amb un penal 
no transformat. Una falta que 
va anar al pal i una ocasió de 
Piñeiro van ser oportunitats vi·
sitants. A la represa, l’Horta va 
fer un pas avant i va pressionar, 
creant perill. I Mario va empa·
tar. El partit va estar obert, amb 
un Olímpic que va generar pos·
sibilitats, fent un altre pal. Però 
la darrera fou una contra local 
que va poder ser el 2·1. 

Torre Espanyol, 1
la Galera, 1

Debut a casa en la tornada del 
futbol. Jornada festiva amb un 
dinar per a socis. 
Partit molt disputat. A la pri·
mera meitat, dins de la igual·
tat, la Galera va estar més cò·
mode i va avançar·se amb una 
bona jugada. Edgar va marcar. 
A la represa els locals van fer 
un pas avant i el partit va obrir·
se. La Galera no va marcar el 
segon i la lluita local va com·
portar l’empat i la il.lusió per 
sumar el primer punt.

* El comitè ha donat els punts al J i 
Maria, del partit amb l’Olimpic, per 
alineació indeguda.
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EQUIP DE LA JORNADA

ENTRENADOR DE LA JORNADA:  XAVI CID (ALDEANA)

TOP SECRET

CF TORRE DE L’ESPANYOL
LA PORTADA DE LA SETMANA

JO
AQ

U
IN

 C
EL

M
A

Dissabte va tornar 
el futbol en aquesta 
localitat de la Ribera 
d’Ebre. La temporada 

2009/10 va ser la 
darrera en què va 

competir. Ara, amb 
il·lusió, comença una 
nova etapa a la Torre 

de l’Espanyol. EQUIP DE LA SETMANA: CF ULLDECONA 
IMPARABLE FORA DE CASA, DOS 

DESPLAÇAMENTS I DUES VICTÒRIES, I 
SERRANO FENT MIRACLES UN ANY MÉS

EQUIPS FILIALS

Catalònia B.Formació del Camarles B.

· Atenció al Cubelles que pot 
ser el campió tapat. Va superar 
a l’Ampolla, equip que va estar 
desconegut. 
· Ja només queden dos equips 
invictes ebrencs a segona ca·
talana: Aldeana i Remolins·Bí·
tem. 
· El Camarles, després de la 
desfeta de la primera jornada, 
ha reaccionat i va guanyar a 
Vilaseca. Carlos va llegir la car·
tilla. · Compte amb els descen·
sos: 3 equips ebrencs de Sego·
na en posicions de descens. 
· El Móra la Nova és l’equip dels 
miracles, segona setmana sen·
se perdre tot i tenir 5 baixes de 
titulars. Un altre juvenil va de·
butar.
· Tortosa Ebre molt bé: dues 
jornades, porteria a zero, qua·
tre punts i tàcticament va estar 
força bé a la Canonja. 

· M’està agradant l’equip de La 
Cava. Kiki trau petroli i aquesta 
setmana un porter juvenil de 
primer any de titular. 
· Rapitenca, ¿hi ha crisi?. De 
moment, no. Tres partits de 
pretemporada es van cancel·lar 
i és pràcticament un equip nou. 
Però ara són cuers. El millor és 
que a la Devesa hi ha més es·
pectadors que en molts camps 
de segona federació.
· Sorpresa en majúscula: el pe·
riodista Jesús Ferrando deixa la 
informació als mitjans de co·
municació després de 41 anys 
de seguiment del club de la 
seva vida. ¿Què ha passat?. No 
ho sé. Michel va informar que 
ha considerat tancar esta llarga 
etapa i ha decidit fer un pas al 
costat.  Jordi Fabregat no fou 
renovat. Nacho va marxar i al 
fotograf Carlos, col.laborador 

del CD Tortosa, tampoc li han 
plantejat seguir. Carlos, a més, 
feia una gran tasca en altres 
vessants al club però no li van 
dir  si almenys comptaven amb 
ell. De totes formes, socis del 
Tortosa que van dir que no tor·
narien al futbol per la fusió; en 
el primer partit van tornar gai·
rebé tots.
· ¿Hi ha boles calentes al ca·
lendari? Sí. La Sénia, cinc partits 
seguits contra equips ebrencs. 
Aquesta setmana i quatre més 
i les dos següents seran contra 
els exmisters Adrian i Serrano. 
· Nova alta a la Sénia: un jugador 
molt jove i amb projecció Felipe 
Madeiros, que era dels descarts 
de la Rapitenca. I va tornar a 
l’equip senienc Escubedo que 
volia deixar el futbol.
· El gran Sinto que aportava in·
formació amb els gols de l’Am·

posta, per al portal ebrenc, va 
decidir retirar·se de la seva tas·
ca i al seu lloc va entrar el gran 
Litus, que aquesta setmana ha 
estat desaparegut, en fase de 
recerca de com arribar a la lluna 
i posar·hi un banderí del club. 
Vaig trucar a Sinto en ple partit 
i em va dir: ”Joaquin estic reti·
rat però per tu el que faci falta i 
avui informaré però serà el dar·
rer dia“. Un deu com a persona i 
un exemple.
· Hi ha dos grups de juvenils; 
equips ebrencs els ha tocat ju·
gar amb un de Tarragona, Pobla 
de Mafumet. ¿És una broma o 
un acudit de la Federació? Per 
què no pot descansar cada jor·
nada un equip? Doncs No. Ara 
tots a jugar a La Pobla. Surrea·
lisme.
· El porter Figo de la Cava va fit·
xar pel Cambrils B. 

· Joel Marigot va fitxar pel Cat·
llar. Bona gestió d’aquest club. 
Amb el poc pressupost que té 
reforça l’equip cada any.
· Diuen que el Flix ha fet una 
plantilla milionària però hi ha 
un altre equip, proper a aques·
ta població, que el supera. 
· Tres nous clubs a la 4a Ca·
talana. Un president a Horta, 
Carles, amb 24 anys. I dues 
presidentes: Lorena a Cam·
predó i a la Torre de l’Espanyol 
Tamara. Que bonic veure gent 
jove i dones als clubs de fut·
bol. Una molt bona notícia.
· Ivan Martínez (Tortosa/Cam·
brils U) és el fitxatge de l’Amet·
lla que a Minut 91 es va dir que 
es diria es esta secció. 
· ¿Quina bomba prepara Jo·
aquin Celma per a esta plana 
que és la de la seua secció a 
Més Ebre?. Seguiré informant.

GENÍS
(Tortosa Ebre)

ROGER ESCRIBÀ
(Camarles)

SERGI PAULINO 
(la Cava)

CRISTIAN
(Masdenverge)

EFREN MARTÍ
(Roquetenc)

MARC BLASCO
(Ulldecona)

IMANOL
(Flix)

ANTON
(R Bitem)

MIQUEL 
(Alcanar)

FRAN
(Ascó)

CHAVARRIA
(Aldeana)

RONALD
(Jesús i Maria B)

IVAN VIDAL
(Ametlla)
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Club Volei Roquetes: Segona jornada
de la Súperlliga Catalana

HANDBOL

El sènior de l’Handbol Club 
Perelló va aconseguir una 
gran victòria en la seua visita 
a la pista d’un equip recent·
ment descendit de Lliga Ca·
talana, el Vilanova del Camí 
(22·23). Les previsions inici·
als indicaven que no seria un 
partit fàcil. 
I va costar entrar·hi. Les 
perellonenques no acabaven 
d’encertar els tirs a porteria i 
tenien alguns desajustos en 
defensa, cosa que va fer que 
les del Vilanova anessin per 
davant tota la primera part 
i arribessin al descans gua·
nyant per 13·9.
A la represa, les ànsies de 
victòria de les perellonen·
ques i una actitud reforça·
da van fer empatar el partit 
(14·14) i avançar·se al mar·
cador. El matx va anar molt 
igualat tot el que quedava de 
segona part, sempre a un o 
dos gols de distància a favor 
de les perellonenques i amb 
uns darrers minuts d’infart. 
Al final 22·23. “Victòria que 
va fer esclatar d’alegria les 
nostres valentes”. Facebook HC 

Perelló

El sènior masculí va sumar la 
primera victòria després d’un 
partit seriós. L’equip es va refer 
després de la contundent der·
rota del passat cap de setma·
na, imposant·se al Sant Llo·
renç per 34·27 en el Memorial 
Joan Sabaté Geladó. Proper 
partit, diumenge a Rubí. 
El juvenil masculí va perdre en 
l’estrena a la pista de l’Handbol 
Esplugues per 18·16. En els 
darrers  minuts es va escapar la 
possibilitat de victòria.
El cadet masculí va perdre a la 
pista del Sant Martí (58·25) en 
el primer partit de lliga cata·
lana. Per la seua part, l’infantil 
masculí va afrontar el primer 
partit d’una temporada en la 
que molts dels jugadors s’es·
trenaven en competició ofici·
al d’handbol. Va ser un partit 
molt complicat en el que es va 
poder comprovar que  s’ha de 
millorar molt en defensa. Tot i 
així, els jugadors ho van donar 
tot en el partit.

Victòria del sènior femení de 
Lliga Catalana (41-27)

Victòria del sénior femení (41·
27) contra l’Oar Gràcia Saba·
dell Atlètic. Fou l’estrena com 
a locals aquesta temporada. El 
conjunt de Joan Curto, amb un 
joc molt ordenat tant en defensa 
com en atac, va donar poques 
opcions al conjunt visitant. No·
més fins a l’equador de la prime·
ra meitat el conjunt de Sabadell 
va poder disputar el marcador a 
les ampostines.

Victòria que ha de servir per do·
nar confiança a l’equip, acon·
seguint els quatre punts en joc 
d’aquest inici de lliga.
El proper cap de setmana, l’Am·
posta tornarà a jugar com a lo·
cals, rebent demà dissabte dia 
30 de setembre a partir de les 
19 hores a l’Handbol Sant Joan 
Despí B, en partit corresponent 
a la tercera jornada de Lliga Ca·
talana.

Centre Esports 
Tortosa

L’equip de Superlliga 2 del 
Club Volei Roquetes va gua·
nyar els dos partits de la se·
gona fase de la Súperlliga 
catalana. El primer davant de 
Sabadell: l’equip va tenir mo·
ments de bon joc i malgrat 
cometre molts errors fou su·
perior en servei i atac, per la 
qual cosa es va poder tancar 
el partit amb relativa comodi·
tat. En el segon el Club Volei 
Roquetes es va enfrontar al 
Balafia. Al primer set, l’equip 
va estar sòlid i ràpidament va 
agafar un avantatge al marca·
dor que va saber mantenir fins 

al final. Al segon set els errors 
de servei li van donar la pos·
sibilitat de créixer al conjunt 
visitant amb una gran feina 
dels jugadors experimentats 
que van aconseguir tancar el 
set en un ajustat final. L’últim 
set l’equip va tornar a mostrar 
un bon joc i va acabar empor·
tant·se la victòria.
D’altra banda, el CV Roquetes 
ha informat que el jugador ca·
det Joel Beltrán Ginovart “El 
Bombi” puja al primer equip. 
També ho fa el jugador cadet 
Oriol Tafalla Barberà.
Nota i foto: CV Roquetes

CLUB HANDBOL AMPOSTA

Rem: Trobada Màsters
El Club de Rem Tortosa orga·
nitza aquest cap de setmana la  
Trobada Màsters que tindrà lloc 
a les instal·lacions de l’entitat. 

Hi participaran a l’esdeveni·
ment clubs de Barcelona, Ba·
dalona, Mequinensa, Saragos·
sa, Madrid i Amposta.

L’Aldea va viure aquest diu·
menge 24 de setembre la 1ª 
Cursa Ciclista l’Aldea, puntu·
able per la copa Calalunya in·
fantil de carretera. Uns 90 ci·
clistes de les principals escoles 
de ciclisme de Catalunya de les 
categories: Benjamí, Prebenja·
mí, Principiant, Aleví i Infantil, 
es van donar cita a l’esdeve·
niment del món del ciclisme 
organitzat per la Penya Ciclista 
Baix Ebre. Un gran circuit urbà 
de 1,1km, unes condicions im·
millorables i una gran orga·
nització van fer que el públic 
assistent i els ciclistes s’ho pas·
sessin molt bé. L’Ajuntament va 

Cursa Ciclista l’Aldea

posar totes les facilitats possi·
bles perquè aquesta cursa fos 
una realitat al poble i agraeix la 
col·laboració, participació i im·
plicació de tots els que la van 
fer possible.
Premis
Premi corredor local: Aleix Mac·
hado Pallarès; Infantil: Eloi Ra·
mos (Activabike) i Anna Carreras 
(Escola Ciclista Ataraxia); Aleví: 
Marc Batlle (Ciclos Oleka) i Júlia 
Cabada (Club Ciclista Sant Boi)
Principiant: Carlos Roy (Velò·
drom Barcelona) i Lola Cave·
ro (Club Ciclista Royal Cycling) 
Benjamí i Prebenjamí: Reconei·
xement a tots els participants.

Handbol
Club Perelló

Veterans

Veterans: l’Amposta campió 
de la Súpercopa (4-2)

Diumenge es va disputar al camp municipal de  Vinaròs la final 
de la Súpercopa entre l’ Amposta i el Roquetenc, campió de 
lliga i de copa respectivament. L’equip ampostí es va imposar 
per 4·2, havent de remuntar a la segona meitat, una vegada el 
Roquetenc, als 10 minuts de la represa, havia fet l’1·2. La reac·
ció blancinegra va valdre el triomf i el títol. Foto: Veterans Amposta CF 
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PEBROT FARCIT
DE CARN I VERDURES

PREPARACIÓ:
 una cassola es fregeixen els alls 
sense pelar·los per aromatitzar 
l'oli. Quan estiguin cuits es re·
serven. En el mateix oli es sofre·
geix la carn picada fins que agafi 
color, juntament amb la ceba es 
talla a dauets, l'api i mig pebrot 
vermell (l'altra meitat es reserva 
per farcir·la). Quan la carn esti·
gui mig cuita s’incorpora la copa 
de cabernet sauvignon (o un vi 
blanc per cuinar), es deixa reduir 
l'alcohol i es rectifica de sal.
Per farcir el pebrot cal posar·hi 

una mica de formatge per fon·
dre i seguidament la barreja de 
la carn amb les verdures i una 
mica més de formatge. A con·
tinuació es posa al forn, prees·
calfat a 200oC, durant uns 15 
minuts aproximadament. Cal 
controlar que el formatge es 
fongui i que el pebrot quedi “al 
dente” per facilitar·ne la pre·
sentació en forma de volcà.
A l'hora d'emplatar cal posar 
les nous al voltant del pebrot i 
per sobre, juntament amb una 
mica d'orenga i bitxo en pols.

INGREDIENTS: 

• Oli d'oliva
• 2 grans d'all
• 1/2 ceba
• 1 pebrot vermell per escali-
var
• 1 branqueta d'api
• 200 g de carn picada de ve-
della 1 copa de vi blanc per 
cuinar nous
• 40 g de formatge per fondre 
• Orenga, bitxo en pols, sal
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VOLS ANUNCIAR-TE? Aquest és el teu espai privilegiat deAquest és el teu espai privilegiat de PUBLICITAT 977 279 290977 279 290
publicitat@mesebre.cat

112

TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

I M M O B I L I À R I A

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA SÉNIA 
 LLoguer Pis ideal 

parelles, consta de 
menjador amb sortida 

balconada, cuina 
independent equipada, 

lavabo amb dutxa 
reformat, habitació doble 

i hab individual.
674 55 20 17.

La Senia. Local comercial 
en cantonada de 40m2. 
Molt cèntric. 661707383

La Senia. Ocasió! 
Es ven edifici que consta 

de 3 pisos i terrat. Pisos de 
1-2 habitacions. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

COMPRO
4x4, vehicles, 

tractors, 
maquinària..., 

No importa any
 ni estat

Màxima serietat
Pere

686979513

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN FISIOTERÀPIA
· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN MEDICINA

· GRAU EN INFERMERIA

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
610 20 33 25

publicitat@mesebre.cat

capricorn
22/12 al 20/01

Es donen oportuni-
tats per fer-te valer. 
Creu més en tu i en 
les teves habilitats. 
Si les coses no van 
massa bé, no ho 
dubtis i truca al teu 
amic i explica-li que 
et passa.

aquari
21/01 al 19/02

Potser fa poc que 
vas fer vacances, 
però ja penses a 
planificar una nova 
escapada. Hauràs de 
trobar un equilibri 
conciliador entre la 
feina i la vida perso-
nal o familiar.

sagitari
23/11 al 21/12

Si pateixes una situa-
ció injusta, cerques 
informació legal so-
bre com defensar-te. 
La teva economia 
demana un ajusta-
ment més proper a 
la realitat per poder 
fer-li front.

escorpí
24/10 al 22/11

Tanques etapes i ets 
conscient que has 
de fer canvis perquè 
les coses es moguin. 
El Sol a Casa XII 
indueix a fer auto-
crítica. Renoves el 
dormitori. Potser un 
nou matalàs.

balança
24/09 al 23/10

Pots tenir la sensació 
que vius una situació 
coneguda. Aprofita 
l'avantatge del fet 
que ja tens una 
idea de com actuar. 
Trobada amb algun 
amic que fa temps 
que no veus.

àries
21/03 al 20/04

Una parella del 
teu passat podria 
posar-se en contacte 
amb tu, però les 
seves intencions no 
estan clares i caldrà 
ser prudent. Si 
tens fills, possibles 
despeses extra.

cranc
22/06 al 23/07

Lluna Plena i esclat 
d'emocions. El 
sector professional 
demana canvis i això 
et pot fer mandra 
o una mica de por, 
però sembla que 
tard o d'hora, hauràs 
de moure fitxa.

verge
24/08 al 23/09

En l'amor et mostres 
dubtós. Si bé hi ha 
algú que t'interessa, 
tens por d'equivo-
car-te. Confia més 
en tu i en els altres. 
Penses a invertir 
diners o iniciar un 
negoci propi.

taure
21/04 al 21/05

Una persona d'auto-
ritat podria intentar 
manipular-te per 
sortir-se amb la seva. 
Posa-li límits. Tens 
interès a aprendre i 
t'apuntes a una for-
mació o comences 
una lectura.

peixos
20/02 al 20/03

Aquests dies pots 
trobar-te amb per-
sones molt crítiques 
o fins i tot malinten-
cionades. El repte 
serà que les seves 
paraules no t'afectin. 
No t'impliquis emo-
cionalment.

lleó
24/07 al 23/08

Si vens de dies tris-
tos o apàtics, entres 
en una etapa més 
positiva. Possible 
conflicte d'egos amb 
un germà. T'anirà 
bé no pronunciar 
paraules de les quals 
podries penedir-te.

bessons
02/05 al 21/06

Mudances, trajectes, 
gestions adminis-
tratives... Moviment 
relatiu al sector 
domèstic. El sector 
afectiu viu una etapa 
de transició. Una 
relació pot canviar o 
finalitzar.

COMPREM
CAMPS I
FINQUES

RÚSTIQUES
610 395 327
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SAM FERRÉ
ALCALDE DEL PERELLÓ
“SER MOLT PROPERS AMB TOTS
ELS NOSTRES VEÏNS I VEÏNES ÉS ESSENCIAL”
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“EL PERELLÓ SOM 
TOTS I CADASCUN DELS 

SEUS HABITANTS
PER IGUAL”

Sam Ferré és l’alcalde del 
Perelló des del maig. Té 

46 anys i és Diplomat en 
Treball Social. Ferré fa un 
bon balanç dels primers 
mesos al capdavant del 
Govern municipal, conscient 
que queden projectes per 
tirar  endavant. Ens ho 
explica en esta entrevista per 
a Més Ebre.  

Pregunta:  El relleu com a 
cap de llista d’ERC es va 
produir poc abans de les 
eleccions. Com va anar el 
procés? Es va decidir a dar-
rera hora? 
Resposta: Doncs sí, podem dir 
que vam confeccionar una llis·
ta de 17 perellonenques i pere·
llonencs amb un temps rècord. 
L’antiga alcaldessa va intentar 
formar una llista per encap·
çalar els comicis del mes de 
maig, però no va poder acon·
seguir el nombre de persones 
necessàries. Va ser llavors, a 
principis del mes de març, que 
se’m va fer l’encàrrec per en·
capçalar la llista electoral per a 
les eleccions municipals. Van 
ser unes setmanes molt inten·
ses, però personalment i tots 
plegats vèiem que no podíem 
deixar passar l’oportunitat de  
treballar pel nostre poble.
P: Quin balanç en fa d’estos 
mesos com alcalde? 
R: Honestament, el balanç és 
molt positiu. Tot i les incerte·
ses pròpies d’iniciar un projec·
te d’aquesta magnitud, des del 
primer dia hem dedicat totes 
les nostres energies per estar a 
l’altura que el poble es mereix. 
D’altra banda, també desta·
quem la predisposició i il·lusió 
que ens han mostrat tots els 
treballadors municipals, peces
fonamentals per al bon funcio·
nament i gestió del municipi.
La nostra idea era, és i sem·
pre serà, posar les persones al 

centre de tot. Ser molt propers 
amb tots els nostres veïns i veïnes 
és essencial, escoltant les seves 
propostes i fent el possible per 
dur·les a terme. Tant és així, que 
les paraules que més m’han fet 
arribar fins ara són canvi, proxi·
mitat, confiança, immediatesa, 
resolutiu... No entenem la po·
lítica municipal d’una altra ma·
nera. La transparència i la co·
municació eren dos dels punts 
més importants del nostre pro·
grama electoral.
Durant aquest tres mesos hem 
apostat per una sèrie d’accions 
i mesures per tal de millorar el 
benestar i la convivència dels 
perellonencs i perellonenques. 
Clars exemples són la millora 
de l’accés a l’Escola 3·18, dues 
places de mobilitat reduïda a 
les platges, la instal·lació de 
sistemes de climatització a la 
Llar d’Infants, batents per a la 
millora de la circulació viària...
La marca Turisme Perelló con·
tinua sent un eix principal per a 
la projecció de futur del nostre 
poble. Així ho duem a terme, 
sobretot a través de les xarxes 
socials, i activitats culturals, es·
portives i lúdiques.
L’aspecte més negatiu, però al·
hora necessari d’aquest primers 
mesos ha estat el fet d’acordar 
com Equip de Govern una pu·
jada d’Impostos, concretament 
l’Impost sobre Béns Immo·
bles, l’Impost sobre Vehicles de 
Tracció Mecànica i la taxa de 
residus sòlids. Ens hem trobat 
la casa desendreçada i hem vist 
que no s’han pres les mesures 
correctes quan era el moment 
aquests darrers anys. Per això 
creiem que és necessari fer un 
exercici de responsabilitat per 
tal de poder sanejar les finan·
ces del municipi i així evitar ha·
ver de prendre decisions més 
delicades. Compromís, però, 
és el que hem adquirit amb 
tota la ciutadania, i des d’avui 
jo mateix i tot l’equip de Go·
vern ens hem posat a treballar 
per tal de revertir la situació. 
Des de l’Ajuntament apostem 
per mantenir els edificis i les 
instal·lacions municipals, i tam·
bé per continuar oferint tots 
els serveis dels que gaudim ac·
tualment. Però, evidentment, 

això implica que entre tots ens 
hem de fer càrrec del seu cost 
econòmic, el qual s’ha anat in·
crementant progressivament, 
fins al punt que avui dia tenim 
dificultats per poder·lo assu·
mir. 
P: Quins projectes té l’Ajun-
tament per dur a terme?. 
R: La nostra proposta per a 
aquests quatre anys és molt 
ambiciosa i es basa en cinc 
grans àrees que podríem re·
sumir en: Persones, Economia, 
Cultura, Turisme i Esport.
Sens dubte, l’economia muni·
cipal és cabdal per tal de poder 
aconseguir altres objectius. Per 
aquest motiu, un dels projec·
tes més importants que volem 
executar és l’ampliació del Po·
lígon Industrial. A dia d’avui ja 
us podem comunicar que l’in·
terès d’algunes empreses és 
real i hem iniciat les gestions 
per tirar·ho endavant el més 
aviat possible. En aquest punt 
no ens podem oblidar de l’eco·
nomia local, molt castigada per 
les noves tendències de con·
sum sorgides amb molta for·
ça des de la pandèmia. Des de 
l’Ajuntament ja hem establert 
vàries reunions amb els tèc·
nics d'inserció laboral i dina·
mització econòmica del Con·
sell Comarcal. Tampoc podem 
deixar enrere el sector primari, 
caracteritzat al nostre municipi 
per la mel i, cada vegada més, 
per l’oli. L’aposta per potenci·
ar aquest sector és clara, i va 
estretament lligada al desen·
volupament del municipi. Hem 
plantejat polítiques de caire 
social com serien l’adequació 
d’un espai municipal com la fu·
tura Llar de la Gent Gran, com 

a gran projecte. També n’hi ha 
d’altres de més petits, que no 
per això són menys importants, 
com podrien ser la implemen·
tació de polítiques d’igualtat i 
accessibilitat universal, cursos 
de formació per a cuidadors 
de gent gran, elaborar un pla 
d’educació sexoafectiva i pre·
venció de drogodependències, 
entre d’altres. Parlant de l’àrea 
de les persones, vull fer espe·
cial menció a l’Eixample Pau 
Casals, una zona oblidada des 
de fa molts anys. Actualment 
estem treballant per donar res·
posta a aquestes necessitats 
convocant una reunió amb tot 
el veïnat. En la línia descrita, la 
cultura ocupa un lloc destacat 
al nostre municipi. El Perelló 
respira cultura i és per aquest 
motiu que concentrarem molts 
esforços per tal de fer realitat 
la rehabilitació del Cinema Au·
ditori Victòria, un equipament 
municipal adquirit recentment 
i que ha de convertir·se en el 
centre de la cultura perello·
nenca. La cultura d’un muni·
cipi és un gran termòmetre de 
la seva salut, igual com ho és 
l’esport. És per aquest motiu 
que hem d’apostar per totes i 
cadascuna de les entitats es·
portives del nostre municipi, 
de la més petita a la més gran, 
ja que totes tenen importància 
i rellevància. Un dels projectes 
que tenim en ment executar 
en aquesta àrea serà la cons·
trucció de dues pistes de pàdel 
cobertes. Hem de posicionar 
al Perelló no només a les Ter·
res de l’Ebre, sinó arreu, però 
sempre d’una manera racional 
i sostenible. Amb aquesta visió 
s’ha de potenciar el turisme de 

platja com el que tenim actual·
ment, però sense desmerèixer 
un municipi ric en actius cul·
turals i alhora amb un turisme 
de muntanya amb més de 500 
km per recórrer amb BTT o fent 
trecking, més tranquil i relaxat, 
aprofitant els allotjaments ru·
rals que hi ha actualment al 
nostre territori.
P: El Perelló és un munici-
pi geogràficament estratè-
gic. Com heu comentat, cal 
aprofitar-ho per fer créixer 
l’activitat industrial. 
R: Com he dit anteriorment, 
és primordial expandir el nos·
tre polígon industrial. Volem 
oferir sòl a empreses del mu·
nicipi i també a les de fora que 
es vulguin assentar al nostre 
poble. Així podrem crear un 
teixit industrial que contribuei·
xi de manera directa i indirecta 
a l’economia municipal. Estem 
contents de poder·vos anun·
ciar que en les darreres setma·
nes hem iniciat converses amb 
algunes empreses interessades, 
i des del consistori estem de·
dicant tots els esforços perquè 
l’ampliació del polígon indus·
trial del Perelló sigui una reali·
tat l’abans possible.
P: Pressupostos participa-
tius, s’implantaran el 2024? 
R: Aquest era un dels punts im·
portants i diferencial del nostre 
programa electoral. Per aquest 
2024 ja hem tingut en compte 
una part del pressupost i que el 
propi ciutadà pugui decidir de 
primera mà en què es vol des·
tinar. 
Tot plegat ens porta a l’inici de 
l’entrevista, on volia deixar clar 
que el Perelló som tots i cadas·
cun dels seus habitants per igual.


